
De universiteitsraad heeft 
woensdagmorgen niet 
ingestemd met de nota 
onderzoeksbeleid. Een 
stemming over de nota 
was al langere tijd uitge-
steld omdat raad en CvB 
van mening verschillen 
over zaken als integraal 
beleid, medezeggenschap 
en financiële sturing. Wel 
was er een akkoord over 
het reorganisatieplan voor 
het nieuwe Onderwijs & 
Service Centrum.

Ten aanzien van de manage-
mentstructuur en de mede-
zeggenschap in de nieuwe 
onderzoeksnota had de raad 
al eerder laten weten het 

college ‘het voordeel van de 
twijfel te gunnen’. Breekpunt 
bleef echter het financiële 
kader van het onderzoeks-
beleid. Afgelopen juni trok 
het college het financiële 
verdeelmodel terug uit de 
ontwerpnota Kaderstelling 
Jaarplan en Begroting 2008.  

U-raad, vervolg op  
pagina 3.

Dat blijkt uit de concept-cao 
waarover onderhandelaars 
van vakbonden en universi-
teiten dinsdag een akkoord 
bereikten. De huidige ein-
dejaarsuitker ing wordt 
stapsgewijs verhoogd. Nu 
is die nog drie procent, in 
2007 komt daar 1,9 pro-
cent bij, in 2008 nog eens 
1,5 procent en in 2009 is 
het een volledige ‘dertiende 
maand’. Door de forse ver-
hoging van de eindejaars-
uitkering is de stijging van 
het maandsalaris op het oog 
wat summier: 2,25 procent 
erbij per 1 januari 2008, en 
nog eens 2,1 procent extra 
in 2009. 
De universiteiten krijgen 
in het onderhandelaarsak-
koord bovendien ruimte 
voor experimenten met 
functiecontracten. Daarin 

kunnen wetenschappers of 
groepen van wetenschap-
pers met hun baas afspraken 
maken over een flexibeler 
indeling van hun onder-
wijs- en onderzoekstaken, 
waardoor ze niet langer zijn 
gebonden aan de statische 
vijfdaagse werkweek. 
CvB-voorz i t te r  Anne 
Flierman, die nauw betrok-
ken was bij de onderhan-
delingen, spreekt van een 
‘goede, nette cao, met een 
reële loonontwikkeling’. 
Positief is hij vooral over 
de loopbaankansen voor 
jonge wetenschappers en de 
mogelijkheid dat flexibeler 
werktijden voor weten-
schappers nu ook formeel 
worden vastgelegd.
Van de totale loonstijging 
van 9,65 procent is één pro-
cent gefinancierd door twee 

vrije dagen in te leveren. 
‘Ik heb van tevoren gezegd 
dat loonsverhoging geen 
sigaar uit eigen doos mag 
zijn’, laat onderhandelaar 
Marieke van den Berg van 
Abvakabo-FNV weten. ‘Dat 
is het nu ook niet gewor-
den. Feitelijk is de loons-
verhoging dus 8,65 procent. 
Daarmee zitten we nog 
altijd boven de FNV-loon-
eis van 3,5 procent per jaar. 
Mensen die per se hun twee 
dagen vrij willen houden, 
kunnen ze met die extra 
procent terugkopen.’
Ander punt in de concept-
cao is dat de beschermings-
termijn voor een ontslag 
wordt teruggebracht van 
twaalf maanden plus de 
opzegtermijn, naar tien 
maanden plus de opzeg-
termijn. Verder zijn in het 
akkoord afspraken gemaakt 
over wetenschappers die 
nog geen vaste aanstelling 
hebben bij een universiteit. 
Per postdoc is de komende 
twee jaar tweeduizend euro 
beschikbaar voor loopbaan-
ontwikkeling. Daarmee 
kunnen ze cursussen volgen 
die hen kansrijker maken 

op de arbeidsmarkt. Het 
akkoord is nog niet defini-
tief: de komende zes weken 
bespreken de onderhande-
laars het met hun achterban. 
Pas als alle partijen akkoord 
zijn, is de cao definitief. De 
cao loopt dan van 1 septem-
ber 2007 tot en met 1 maart 
2010. Bij de dienst PA&O 
wilde men nog niet rea-
geren op het onderhande-
laarsakkoord. Men had daar 
nog geen tijd gehad om de 
resultaten te bestuderen.
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Sintelbaan, zo’n 
vaart loopt het niet 

Het CvB heeft de Student 
Union op de vingers 
getikt in de kwestie sin-
telbaan. Een uitspraak 
doen over het opdoeken 
van de baan behoort niet 
tot het beleidsterrein van 
de Union. 

Het hoofd van het sportcen-
trum Jan Willem Hidskes is 
deze week door het college 
gevraagd om voor het eind 
van dit jaar, samen met een 
beleidsadviseur van de UT, 
op papier te zetten hoe de 
functie van de UT-sintelbaan 
kan worden versterkt.

De notitie van Hidskes maakt 
deel uit van een bredere rap-
portage over de vraag hoe 
faculteiten, bedrijfsleven en 
gemeente steviger kunnen 
participeren in de sport-
voorzieningen op de cam-
pus. Het is niet ondenkbaar 
dat de UT samen met exter-
ne partijen fondsen creëert 
om de veertig jaar oude 
baan een forse opknapbeurt 
te geven. Het college van 
bestuur sprak deze week 
over de kwestie, mede naar 
aanleiding van het door de 
Union gepredikte doemsce-
nario om de baan bij gebrek 
aan geld maar af te breken.  

Het gebied zou dan een 
andere bestemming kunnen 
krijgen. Die aankondiging 
leidde tot een golf van pro-
testen van binnen en buiten 
de universiteit.
Zo’n vaart zal het echter 
allemaal niet lopen. CvB-
voorzitter Anne Flierman 
liet deze week desgevraagd 
fijntjes weten dat eventuele 
maatregelen in deze richting 
buiten het mandaat van de 
Union vallen. ‘De Student 
Union heeft terecht vast-
gesteld dat er binnen haar 
budget geen ruimte is om 
de baan op te knappen. Dat 
besluit valt geheel binnen 
haar domein. Een heel ander 
verhaal is wat er dan zou 
moeten gebeuren. Dat is de 
bevoegdheid van het CvB. 
We beseffen natuurlijk ook 
wel dat de baan, bijvoor-
beeld wat de Batavierenrace 
betreft, tot het onmisbare 
meubilair behoort. En zo zijn 
er meer functies denkbaar. 
Niet opknappen is de goed-
koopste oplossing, afbreken 
en een nieuwe bestemming 
geven kost een hoop geld. 
We wachten nu eerst het 
rapport van de sportsector 
af en bekijken daarna wat 
de volgende stappen kunnen 
zijn.’

HUBERTUS. De villa van de succesvolle Twentse ondernemer Arthur Burghouts (rechts) was zondagmiddag het decor 
van een meeting tussen bewoners en oud-bewoners van Huize Heilige Hubertus. Inzet: hoe redden we ons stukje cul-
tureel erfgoed van de ondergang?  Het pand aan de Noorderhagen trilt al een tijdje op zijn grondvesten nu huisbaas K. 
de bewoners er met alle geweld uit wil zetten. Op zijn oude dag wil de man nog een financiële klapper maken, ten koste 
van de Hubertanen. Een knokploeg werd al door de politie ingerekend. Reportage, zie pagina 7.

akkoord over nieuwe cao: meer werkvrijheid voor wetenschappers   

Dertiende maand voor 
universitair personeel

Medewerkers van universiteiten gaan er tot maart 
2010 met 9,65 procent in salaris op vooruit. Dat 
is inclusief een hogere eindejaarsuitkering, die 
vanaf 2009 gelijk staat aan een ‘dertiende maand’. 
Wel wordt er zowel in 2008 als in 2009 een ver-
lofdag geschrapt.

Geen fiat voor
nota onderzoek
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Laurence Groot 
Bruinderink (19) 
begon als zestienja-
rige aan een studie 
toegepaste wiskunde 
op de UT. Nu, met 
zijn bachelor op zak, 
wil de student wel 
eens verder kijken dan 
Enschede. Volgend col-
legejaar vertrekt hij 
met een Fulbright-
scholarship van 12.500 
dollar naar Amerika, 
om daar een master 
Financial Engineering 
te volgen. In de tus-
sentijd doet hij op de 
UT alvast wat voor-
kennis op.

Maarliefst 85 procent van 
de bachelorstudenten is 
van plan om een master-
opleiding te volgen aan de 
universiteit waar ze al zit-
ten, zo blijkt uit een recent 
onderzoek van het Ensche-
dese Newcom Research & 
Consultancy. 
Dat plaatje gaat niet op 
voor laurence. ‘Afgelopen 
zomer deed ik een summer 
internship bij Deloitte. Zo 
vlak na het behalen van 
mijn bachelor, vroeg ik me 
af: wat wil ik nou? Toen ik 
op mijn zestiende ging stu-
deren, was ik eigenlijk nog 
te jong om uit huis te gaan. 
Dus koos ik voor een studie 
in mijn woonplaats Ensche-
de. Nu wil ik verder kijken. 
En vooral: internationale 
ervaring opdoen.’ 
Surfend op internet stuitte 
de student al snel op de 
mogelijkheden van een 
Fulbright-beurs. Deze 
beurs wordt verstrekt aan 
scholieren, studenten en 
onderzoekers die tijdelijk 
in Amerika willen studeren 
of onderzoek doen. Doel is 
om wederzijds begrip tussen 
Nederland en Amerika te 

bevorderen. laurence: ‘Het 
is dus de bedoeling dat ik 
straks Nederland represen-
teer. Tijdens het sollicitatie-
gesprek voor de beurs lette 
de organisatie van het Ful-
bright Centre dan ook op 
mijn sociale vaardigheden.’ 
In augustus 2008 vertrekt 
laurence naar de States. ‘Ik 
ben nu volop bezig met de 
aanmeldingsprocedures voor 
de universiteiten. Er zijn een 
stuk of acht universiteiten 
die Financial Engineering of 
een aanverwante studie op 
topniveau aanbieden. Daar 
zitten Princeton en Cornell 
bij, maar bijvoorbeeld ook 
Carnegie Mellon, een echte 
pionier op het gebied van 
financiële wiskunde.’
Vanuit de opleiding toege-
paste wiskunde wordt hij 
van alle kanten bijgestaan. 
Opleidingsdirecteur Stephan 
van gils en professor Arun 
Bagchi, zijn begeleidend 

docent, gingen ooit met 
dezelfde beurs naar Amerika. 
‘Die zijn dus zéker enthou-
siast.’
Hoe het straks zal zijn in 
Amerika, dat weet laurence 
nog niet echt. Het land van 
de opportunities bezocht hij 
niet eerder. ‘Ik denk wel 
dat het hard werken wordt, 
de sfeer is daar veel com-
petitiever. Dat vind ik echt 
een uitdaging. Ik moet voor 
deze beurs al aardig wat van 
mezelf laten zien. Toch denk 
ik dat ik me wel red. Bij 
Deloitte ging dat afgelopen 
zomer prima en ook daar 
heerst een harde werkcul-
tuur.’
laurence is van plan om ‘in 
ieder geval’ een master af 
te ronden in de Verenigde 
Staten. ‘Ik ben natuurlijk 
nog jong. Als het meezit, 
heb ik op mijn 21e een 
master afgerond, maar om 
dan al direct aan het werk 

te gaan?’ Toch weet hij, 
ondanks die jonge leeftijd, 
al heel goed wat hij wil. ‘Bij 
een investeringsbank aan de 
slag, dat lijkt me wel wat. 
Het financiële wereldje vind 
ik uitermate boeiend. Op 
de middelbare school vond 
ik vakken als economie en 
management & organisatie 
ook heel leuk. En de com-
binatie van economie en 
bèta komt perfect samen in 
de financiële wereld.’
Dit collegejaar is laurence 
nog gewoon op de UT te 
vinden, hij is begonnen aan 
de master Financial Engi-
neering. ‘Zo doe ik veel 
voorkennis op en krijg ik 
straks misschien vrijstelling 
voor bepaalde vakken.’ Stu-
deren gaat hem gemakkelijk 
af. Als tienjarige belandde 
hij al op de middelbare 
school. ‘Ik was vaak snel 
uitgeleerd. gelukkig slaagde 
ik er wel in om me ook op 

sociaal vlak te ontwikkelen. 
Dat is namelijk niet van-
zelfsprekend als je als tien-
jarige tussen de middelbare 
scholieren zit. Mijn ouders 
stimuleerden me dan ook 
om actief met sport bezig 
te zijn, onder andere atle-
tiek en schaken. En eenmaal 
op de UT ben ik na ruim 
een jaar op kamers gegaan. 
gelukkig had ik snel aan-
sluiting bij studiegenoten. 
Maar het is wel eens gek, 
sommige eerstejaars zijn 
ouder dan ik.’ 
Om zoveel mogelijk uitda-
ging te vinden, combineerde 
laurence zijn bachelorstudie 
met het geven van bijles, 
het voorzitterschap van 
studievereniging Abacus en 
de faculteitsraad. Voordat hij 
naar Amerika vertrekt, wil 
hij ook nog proberen om in 
londen bij een investment 
bank stage te lopen. ‘Zo zit 
ik alvast dicht bij het vuur.’

Wie:   Niek Hoogma (24)
Op weg naar:  Zijn afstudeerplek in gebouw de Zilverling
Studie:   Masterstudent Computer Science

Deze rubriek is Niek niet onbekend. Zijn vriendin stond er drie jaar geleden in. ‘Ik was die 
week op vakantie en had de tandpasta meegenomen, de enige tube in huis. Dat werd 
uitgebreid geciteerd. Ik heb het lang moeten aanhoren van vrienden.’
Niek vertelt dat hij gisteravond heeft gedart. ‘Biertje erbij, je weet wel hoe dat gaat. Daar-
om ben ik vandaag wat later.’ De student speelt bij Porthos. ‘Sinds een jaartje. Daarvoor 
dartte ik hier op de UT bij D’Artagnan. Die vereniging is ten onder gegaan. Het had iets te 
maken met de Student Union. We hadden er meer last dan voordeel van.’ De club werd 
opgeheven, maar het spelletje bleven de studenten trouw. ‘We darten nu in de kantine 
van de personeelsvereniging van de NS. Die zit achter de Burger King op het station en 
dat is zeker gezellig. Als we thuis moeten spelen, spelen de andere vier teams ook thuis. 
En een biertje is lekker goedkoop, één euro tien. Zelfs de oprichter van D’Artagnan doet 
nog met ons mee.’ Lacht: ‘Hij kan er nog steeds niets van. We ouwehoeren ook meer dan 
dat we pijlen gooien.’
In december hoopt Niek zijn bul op zak te hebben. Wat gaat hij daarna doen? ‘Ik heb nog 
geen idee. Ja, ik ben wel naar de Bedrijvendagen geweest, om te paintballen, dat was 
gratis!’

Waar gaat dat heen...?Waar gaat dat heen...?

Maaike	Platvoet

Foto:  Arjan Reef
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De universiteitsraad vindt 
echter dat het verdeelmo-
del niet los kan worden 
gezien van de plannen in 
de onderzoeknota.
Omdat de raad niet 
instemt, kan de nota niet 
in gang kan worden gezet. 
Het college heeft nu drie 
mogelijkheden: het indie-
nen van een nieuw voor-
stel, gedeeltelijk tegemoet-
komen aan de eisen van de 
universiteitsraad of naar de 
landelijke geschillencom-
missie stappen. Hoe en op 
welke termijn het college 
zal reageren, is nog niet 
bekend. 
De universiteitsraad ging 
dus wel akkoord met het 
reorganisatieplan voor 
het nieuwe Onderwijs & 
Service Centrum (OSC), 
maar plaatste wel een aantal 
kanttekeningen. Zo moet 
er snel meer duidelijkheid 
komen over de toekomsti-
ge functies van medewer-

kers. Met name de BOZ’s 
zouden nog niet weten 
waar zij straks aan toe zijn. 
gezamenlijke huisvesting 
van alle ondersteunende 
onderwijsfuncties werd 
ook geopperd. Collegelid 
Kees van Ast liet weten dat 
de betrokken medewerkers 
‘eind november helderheid 
krijgen over hun functies 
en dat onderzocht wordt 
of gezamenlijke huisves-
ting mogelijk is’. De stu-
dentengeleding van de 
raad adviseerde ook posi-
tief over het reorganisa-
tieplan. Hidde Terpoorten 
van UReka vroeg het col-
lege om prioriteit te geven 
aan het oprichten van een 
digitale studentenbalie, 
waar studenten terecht 
kunnen met vragen, pro-
blemen en klachten. De 
fysieke studentenbalie zou 
volgens UReka moeten 
beschikken over ruimere 
openingstijden.

Kees van Ast, de financi-
ele man in het CvB, heeft 
dat deze week desgevraagd 
bevestigd. De communica-
tie vanuit het college van 
bestuur naar de medewer-
kers toe had de afgelopen 
weken wel wat beter gemo-
gen, erkent hij. De outsour-
cing van UT-Catering sleept 
al bijna anderhalf jaar nadat 
de UT voor de zomer van 
2006 besloot om de hore-
cavoorzieningen onder te 
brengen bij een externe 

cateraar. Van Ast, die begin 
oktober vanwege een ver-
blijf in het buitenland niet 
kon reageren op de ontstane 
onrust onder het catering-
personeel, deelt het algehele 
gevoel dat het veel te lang 
duurt voordat er knopen 
kunnen worden doorgehakt. 
‘Ik begrijp heel goed dat de 
motivatie sterk is gedaald, ik 
hoop dat we snel het afron-
dingstraject in kunnen.’ Het 
zal volgens hem echter nog 
wel een paar maanden duren 
voordat het zover is. Spoed is 
geboden, weet ook Van Ast, 
want Catering is met een 

verlies van vier ton per jaar 
een noodlijdende bedrijfstak 
binnen de UT. 
‘De onrust en spanning zit-
ten vooral in het detache-
ringsvraagstuk. Natuurlijk 
wil men alleen verkassen 
met behoud van zijn UT-
salaris. Maar dat biedt geen 
soelaas voor het jaarlijkse 
tekort. We kunnen dan net 
zo goed de bestaande situatie 
handhaven.’ 
Het CvB onderhandelt nu 
met de bonden welke leef-
tijdsgroep in aanmerking 
komt voor detacher ing 
met behoud van UT-salaris. 
Catering telt ongeveer vijftig 
medewerkers. Met een bod 
van het college om alleen 
het handjevol ‘alleroudsten’ 
te detacheren met behoud 
van salaris gingen de bon-
den, verenigd in het OPUT, 
niet akkoord. Welke kant het 
dan wel opgaat, kan Van Ast 

nu nog niet met zekerheid 
zeggen, maar de verwachting 
is dat de gulden middenweg 
(‘ergens tussen de nul en 
vijftig in’) voor beide partij-
en geen kansloos scenario is.   
Dat de Faculty Club buiten 
de outsourcing wordt gehou-
den acht het CvB terecht. In 
het kader van de ontwikke-
lingen rond het Kennispark 
wil de UT de FC prominen-
ter op de kaart zetten, moge-
lijk ook in combinatie met 
een nieuw te bouwen hotel, 
dat die functie van de ver-
ouderde Drienerburght zal 
overnemen. Dat het Faculty 
Club personeel dan ook in 
UT-dienst blijft, vindt Van 
Ast logisch. ‘Die werken daar 
nou eenmaal, dat is een vast 
gegeven. Het gaat me veel 
te ver om die paar plaatsen 
open te stellen voor al het 
cateringpersoneel, dat is echt 
geen optie.’
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University Library

Library Lunch and Learning

** Every Tuesday: 12.45 - 13.15 **
meeting point: 

InfoUB / no costs / no reservation

October 16:
Wondering what’s behind those doors?

Library and stock rooms tour.

October 23:
In welk wetenschappelijk tijdschrift zal ik publiceren?

Bert Boxem vertelt over de kwaliteit van tijdschriften. (NL)

           

ut-univ.twente 070926.indd   1 08-10-2007   10:01:50

ADVERTENTIE

Bent u druk bezig met de organisatie van een fantastisch evenement
op de Campus en krijgt u het financiële plaatje (nog) niet helemaal 
rond? Doe dan een beroep op het Universiteitsfonds. Wij bieden 
financiële ondersteuning bij de organisatie van wetenschappelijke, 
culturele en sportieve evenementen.

Kijk op onze site voor meer informatie: www.utwente.nl/ufonds

  GO
  NO GO
✓

ADVERTENTIE

pijn zit vooral in het detacheringsvraagstuk

Onzekerheid Catering 
kan nog wel even duren

Het gaat zeker nog een paar maanden duren 
voordat duidelijk is welke externe cateraar (en 
onder welke condities) de horecafunctie van de 
UT gaat overnemen. De keuze uit ‘drie tot vier’ 
serieuze kandidaten blijkt een moeizaam proces. 

BeRt	GRoeNMaN

Foto:  Frans van der Veeken

geen fiat voor
nota onderzoek

(vervolg van voorpagina) 

KONINGIN. Meer dan duizend belangstellenden waren er gisterochtend getuige van hoe drie ronkende helikopters op 
het ganzenveld landden, met in het laatste toestel koningin Beatrix. In het kader van het staatsbezoek aan Nederland van 
de Duitse Bondspresident Horst Köhler en zijn vrouw, bezocht het gezelschap vandaag de Euregio Twente. Op de UT 
spraken de koningin en haar gasten onder andere over de economische samenwerking in de grensregio. Daarna kregen zij 
bij MESA+ enkele korte presentaties over initiatieven op het gebied van nano-technologie.

Benoemingen
Bij de faculteit Management & Bestuur (MB) treedt per 1  
december Saskia van der Haagen in dienst als de nieuwe 
directeur bedrijfsvoering. Zij volgt Frits Oukes op. Van der 
Haagen is momenteel werkzaam als hoofd financiën van de 
gemeente Pijnacker-Nootdorp. Van 1992 tot 2001 vervulde 
ze diverse financiële functies bij de Algemene Rekenkamer in 
Den Haag.
Mirjam Bult-Spiering is benoemd tot secretaris van de 
3TU-federatie. Het is nog niet bekend wanneer zij begint, wel 
is duidelijk dat het een functie is voor drie dagen in de week. 
Op dit moment is Bult opleidingsmanager bij de faculteit Con-
struerende Technische Wetenschappen (CTW) en universitair 
docent bij de opleiding civiele techniek. Zij zal vanwege haar 
aanstelling als 3TU-secretaris een deel van haar huidige werk-
zaamheden neerleggen.
De raad van toezicht van de TU Delft heeft Dirk Jan van den 
Berg benoemd tot voorzitter van het college van bestuur. Hij is 
per 1 maart de opvolger van Hans van luijk. Sinds 2005 is Van 
den Berg werkzaam als ambassadeur van Nederland in China. 
Daarvoor was hij vier jaar Permanente Vertegenwoordiger van 
Nederland bij de Verenigde Naties in New York.

UT-Nieuws 
zoekt student/  

corrector

UT-Nieuws zoekt een (zeer) 
taalvaardige, nauwkeurig 
ingestelde student (m/v) 
voor de eindcorrecties van de 
pagina’s. De corrector werkt 
non-stop op de woensdag 
van 11.30 (of eerder) tot ten-
minste 16.30 uur. Meld je 
snel aan met een gemotiveer-
de mail + cv bij de hoofd-
redacteur, b.s.groenman@
utwente.nl, met een kopie 
naar b.j.boogaard@utwente.
nl. Salariëring conform UT-
Flex. 

Winst uit octrooien 
Het kabinet houdt vast aan 
het plan om wetenschappers 
en onderzoeksgroepen mee te 
laten delen in eventuele winst 
uit octrooien op hun werk. 
Op de onafhankelijkheid van 
hun onderzoek heeft dat geen 
invloed. Dat antwoordt minis-
ter Plasterk op kamervragen 
van de SP. De oppositiepartij 
is beducht voor de invloed 
van de markt op het vrije 
onderzoek en vraagt zich af of 
onderzoekers zich in de jacht 
op patenten niet te zeer gaan 
richten op ‘lucratieve deals 
met de industrie en het opzet-
ten van eigen bedrijven’. 
Plasterk deelt die vrees niet. 

Opbrengsten uit patenten 
vloeien nu naar de univer-
siteiten die ze door kunnen 
sluizen naar de betrokken 
wetenschappers. Ze zijn daar 
echter niet toe verplicht en de 
minister wil daar, verwijzend 
naar Amerikaanse wetgeving, 
verandering in brengen. De 
wetenschappelijke onafhan-
kelijkheid komt volgens hem 
vooral in het gedrang als 
onderzoekers afhankelijk zijn 
van opdrachtgevers die belang 
hebben bij de uitkomsten 
van het onderzoek. Met het 
recht op patentopbrengsten 
zou dat in principe niets te 
maken hebben. ‘Uit strikt fun-

damenteel onderzoek, waarin 
geen enkel contract met enig 
bedrijf een rol speelt, komen 
regelmatig patenten voort.’
Transparantie is bij contract-
onderzoek voor bedrijfsleven 
en overheid de beste manier 
om te voorkomen dat onder-
zoek een bepaalde kant op 
wordt gestuurd, vindt Plasterk. 
Zo is voor de farmaceutische 
industrie – die in het verleden 
wel eens de fout in ging op dit 
punt – een Europees register 
opgesteld. Daarin zijn alle kli-
nische trials opgenomen die 
op dit gebied lopen. 

HOP, Thijs den Otter 



Waarom is het Scientist Pairing 
Scheme in het leven geroepen?
‘Via de Jonge Akademie, 
onderdeel van de Konink-
lijke Nederlandse Akade-
mie van Wetenschappen, 
kwam het verzoek bij ons 
binnen. Het idee om we-
tenschappers te koppelen 
aan parlementariërs komt 
uit Engeland. Daar lopen 
onderzoekers wel vaker een 
weekje mee met de volks-
vertegenwoordigers. Dit 
jaar is er voor het eerst een 
Europese variant. Het doel 
is om onderzoekers wegwijs 
te maken in de werking van 
het Europees Parlement.’

En, is dat gelukt?
‘Ik weet nu een beetje hoe 
het EP werkt en hoe het 
is om Europarlementariër 
te zijn. Het aantal vergade-
ringen is ongelooflijk. Elke 
beslissing wordt eindeloos 
herkauwd. Overal zie je 
tolken aan het werk om 
alles synchroon te vertalen. 
We hebben een keer pas-
sief deelgenomen aan zo’n 
bijeenkomst. Iedereen heeft 

dan een koptelefoontje op. 
Je ziet een let met een li-
touwer discussiëren en dat 
wordt meteen in het Ne-
derlands vertaald. Een ab-
surdistische vergadering. En 
dan nog al die stalen kisten 
vol met documenten en 
paperassen die aan het eind 
van de week naar Straats-
burg gaan omdat daar weer 
verder vergaderd wordt.’

Waarom verzocht Said El 
Khadraoui om aan jou gekop-
peld te worden?
‘Hij is behalve EP-er ook 
gemeenteraadslid in leuven. 
Daar zit IMEC, een groot 
onafhankelijk onderzoeks-
centrum op het gebied van 
micro- en nano-elektronica 
en nanotechnologie. Volgens 
mij is Said een jonge kerel 
met frisse ideeën, breed 
geïnteresseerd, dus ook in 
de nanotechnologie.’ 

Wat heb je geleerd?
‘Ik heb een klein beetje 
inzicht gekregen in hoe 
wetenschapsbeleid op Euro-
pees niveau gemaakt wordt 
en hoe je iets voor elkaar 
kunt krijgen: dit zijn de 
mensen en die paadjes moet 

je bewandelen. Zo gaat het. 
Het komt vaak neer op 
een persoonlijk netwerk. Ik 
heb zelf ook een paar visi-
tekaartjes achtergelaten bij 
Nederlandse en Belgische 
Europarlementariërs.’ 

Iets voor jou, die Brusselse 
lobby?
‘Toevallig moet ik er deze 
week weer naartoe voor een 
interview. Ik heb een on-
derzoeksvoorstel ingediend 
voor een Starting Inde-
pendent Research grant 
van de European Research 
Council. Dat is een heel 
mooi instrument waar je als 
wetenschapper individueel 
aan kunt meedoen. Ik ben 
er wel gecharmeerd van. Je 
kunt laten zien wat je in 
huis hebt zonder je Euro-
pees te organiseren. Maar 
de EU blijft een groot, log 

monster. Het is enorm in-
tensief en lastig iets voor 
elkaar te krijgen. Said en ik 
hebben wel plannen voor 
een bezoek aan IMEC en 
hij komt nog een keer deze 
kant op.’

Wat doe je bij MESA+?
‘Ik ben sinds 2005 trekker 
van een vijfjarig onder-
zoeksprogramma op het 
gebied van nano-elektro-
nica. Daarvoor studeerde 
ik technische natuurweten-
schappen in Delft, promo-
veerde daar en werkte drie 
jaar als postdoc in Tokio. 
Binnen MESA+ hebben we 
een afdeling die de Brus-
selse geldstroom in de gaten 
houdt. Er valt zeker wat te 
halen en zij informeren ons 
tijdig wanneer er weer een 
oproep is om voorstellen in 
te dienen.’ 

utNieuws weekblad van de Universiteit Twente  

   �			donderdag	11	oktober	2007

Duco Bannink (36, links op de foto) en Ringo Ossewaarde (34) zijn allebei 
universitair docent bij de vakgroep maatschappelijke risico’s en veiligheid van de 
faculteit Management & Bestuur. Ze delen nu al bijna vijf jaar de ruime kamer A-
301 in het Capitool.

Duco: ‘We zaten eerst in Cubicus, maar na de grote brand kwamen we hier. Eerst 
waren het nog kantoortuinen. Dat werkte niet zo goed met twintig man in één 
ruimte. Al vrij snel werden er wandjes tussen geplaatst.’
Ringo: ‘Toen zaten we nog een verdieping lager.’
Duco: ‘Ja, we zijn best vaak verhuisd.’
Ringo: ‘Verhuizen hoort bij een organisatie. Dat moet eens in de paar jaar gebeu-
ren om het geld dat er voor staat op te maken.’
Duco: ‘Wanneer gaan we weer dan?’
Ringo: ‘Over twee jaar verhuizen we terug naar de campus, naar de 
Ravelijn.’
Duco: ‘Dan zijn we ook geen kamergenoten meer. Daar krijgt iedereen een 
klein kamertje en er is een brede gang. Het idee is dat je je collega’s in die 
gang tegenkomt.’
Ringo: ‘We onderwijzen niet dezelfde vakken, maar we hebben vorig jaar 
wel een onderzoeksproject samen gedaan. Dan is het makkelijk dat je 
samen zit om informatie uit te wisselen.’
Duco: ‘Maar we werken ook wel eens thuis.’
Ringo: ‘Soms is een eigen kamer prettiger in verband met de rust en 
het ontvangen van bezoek.’
Duco: ‘Ringo is prettig rustig en ik kan goed met hem praten over 
sociologisch onderzoek. En we hadden een heel goede samenwer-
king bij ons onderzoeksproject. Met anderen was dat toch anders 
geweest.’
Ringo: ‘Het is fijn als je elkaar aanvoelt.’
Duco: ‘We hebben onze eigen stiekeme grapjes. Tijdens de vakgroep-
vergadering lachen we vaak ook stilletjes om dezelfde dingen.’
Ringo: ‘Het is net een huwelijk. We vullen elkaar goed aan. Duco 
heeft een enorme dosis positieve energie, maar wat minder negatieve.’
Duco: ‘Dat heb je soms wel nodig. Dat je kunt zeggen dat iets weten-

schappelijk niet deugt.’
Ringo: ‘Ik ben in zo’n geval meer van het gif.’
Duco: ‘Ja, we zijn soms net yin en yang.’

Ook in Kamergenoten? Bel of mail met de redactie!  Foto: Arjan Reef

KamergenotenKamergenoten

wilfred van der wiel liep mee met het ep

‘Vergaderen op z’n
Brussels: ongelooflijk’

Wilfred van der Wiel, werkzaam bij MESA +, 
verbleef vorige week een paar dagen in Brussel 
in het kader van het Scientist Pairing Scheme. 
Net als elf andere wetenschappers uit de EU 
werd hij aan een Europarlementariër gekop-
peld om kennis te maken met de Brusselse 
vergadercultuur, de lobby in de wandelgangen 
en uiteraard met elkaar. Onder de vleugels van 
de Vlaamse Said El Khadraoui nam Van der 
Wiel een kijkje in de keuken van het Europees 
Parlement.

De groep wetenschappers op werkweek in Brussel. Links bovenin Wilfred 
van der Wiel.

Netwerk voor 
vrouwelijk OBP

Na het Female Faculty 
Network Twente voor 
vrouwelijk wetenschap-
pelijk personeel komt er 
nu ook een vrouwennet-
werk voor het ondersteu-
nend- en beheerspersoneel 
(OBP). In het kader van 
de nota ‘Meer vrouwen 
aan de top’ ontwikkelde 
de dienst PA&O een ge-
varieerd jaarprogramma 
waarmee OBP-vrouwen 
al netwerkend hun car-
rière een impuls kunnen 
geven. 

Het eerste netwerkmoment 
staat gepland voor maandag 
12 november. In de Faculty 
Club begint om half drie 
de workshop ‘Waar zit mijn 
kracht?’ Daarna is het de be-
doeling dat de OBP-ers eens 
per maand bij elkaar komen. 
‘Ze kunnen dan kennis uit-
wisselen, van elkaar leren en 
andere UT-collega’s ontmoe-
ten,’ zegt Monique Duyvestijn 
van PA&O. ‘Daarvoor orga-
niseren we workshops, trai-
ningen, lezingen en debatten. 
We hopen elke keer op zo’n 
vijftig deelnemers.’ 
Omdat vrouwen met een ge-
zin na het werk vaak meteen 
naar huis gaan, is zo’n netwerk 
echt nodig, vindt Duyvestijn. 
‘Het oude man-vrouw-pa-
troon bestaat nog steeds. De 
mannen redden zich wel. Zij 
hebben vrij snel een eigen 
netwerk opgebouwd. Vrou-
wen slagen daar minder goed 
in. Ze gaan om vijf uur vaak 
direct naar huis. Daarom is dit 
zo belangrijk. De maandelijk-
se ontmoetingen zijn boven-
dien tijdens werktijd dus we 
hopen op medewerking van 
leidinggevenden.’

Anja van Velsen-Kreeft, hoofd 
secretariaat van de dienst Fi-
nanciële en Economische 
Zaken, vindt het nieuwe net-
werk een goede zaak. ‘In alle 
opzichten is het nuttig. Zowel 

sociaal als professioneel. Ik 
probeer zelf ook altijd mijn 
contacten zo goed mogelijk 
te onderhouden.’ Of ze zelf 
actief zal deelnemen aan het 
OBP-vrouwennetwerk weet 
ze nog niet. ‘Dat hangt af van 
welke workshop of training 
er wordt aangeboden. Ik heb 
sowieso al een druk soci-
aal leven met gezin, werk en 
sport. Als het echt interessant 
is, overweeg ik het.’ Netwer-
ken alleen zal volgens Van 
Velsen-Kreeft niet bijdragen 
aan een verbeterde positie van 
vrouwelijk OBP op de UT. 
‘Dat heeft ook te maken met 
andere factoren, als kansen 
krijgen om door te stromen 
en natuurlijk je opleiding.’ 
Ook Joke ter Hellen, hoofd 
bedrijfsvoering bibliotheek, is 
positief. ‘Het is heel goed dat 
mensen met elkaar in contact 
komen. Iedereen is maar druk 
met zijn eigen werk, terwijl 
het juist fijn is te weten wat 
er speelt bij andere faculteiten 
en diensten.’ Ter Hellen is ook 
lid van het Female Faculty 
Network. ‘Zo hoor ik waar de 
aandacht en energie van die 
vrouwen naartoe gaat. ge-
zellig én belangrijk. Ik over-
weeg nog me aan te melden 
voor het OBP-netwerk.’ Prisca 
Braat, communicatieadviseur 
van het Kennispark Twente, 
heeft zich al opgegeven voor 
de startbijeenkomst. ‘Ik sta er 
open voor en ben benieuwd 
wat het inhoudt. Ik vind het 
goed om ideeën en visies met 
elkaar uit te wisselen. Of het 
écht wat oplevert, kan ik nu 
nog niet zeggen. Positief ben 
ik wel.’

Sandra Pool

De startbijeenkomst van het 
nieuwe vrouwennetwerk is op 12 
november om 14.30 uur in de 
Faculty Club, met om 16.30 uur 
een afsluitende borrel. Aanmelden 
kan bij Monique Duyvestijn: 
m.j.b.duyvestijn@utwente.nl 

SaNDRa	Pool



Management & Bestuur is de 
eerste UT-faculteit met een on-
derwijshandvest. Hoe opmerke-
lijk is dat?
‘Helemaal niet zo opmerke-
lijk. Er bestaat namelijk al wel 
een officiële regeling, het on-
derwijs- en examenreglement 
(OER). Alleen is dit vrij 
ontoegankelijk geschreven en 
wordt er in de praktijk nau-
welijks in gekeken. Daarom 
wilde MB op een toeganke-
lijke manier vastleggen hoe 
docenten en studenten met 
elkaar om horen te gaan. 
Wie hiertoe een jaar gele-
den het initiatief nam, durf 
ik niet eens meer te zeggen. 
Waarschijnlijk was dat van 
de kant van studenten. We 
hoorden in ieder geval dat op 
een andere Nederlandse uni-
versiteit zo’n handvest al wel 
bestond, zo kwamen wij ook 
op het idee. Vervolgens zijn er 
een jaar lang bijeenkomsten 
geweest met studenten van 
de onderwijscommissie, de 

faculteitsraad en Bas Den-
ters, de opleidingsdirecteur 
van bestuurskunde. Zij heb-
ben bekeken wat er zoal in 
het handvest moest komen 
te staan.’

En?Wat staat er allemaal in?
‘Het gaat over allerlei zaken 
die te maken hebben met 
de ‘normale omgangsvor-
men’ tussen docenten en 
studenten. Onder andere 
op het gebied van feedback, 
informatievoorziening, ge-
drag en tentamens.’

Voorbeeldjes?
‘Studenten behoren actief 
en voorbereid een college 
te volgen. En: docenten 
moeten tijdig en goed on-
derbouwd feedback geven 
op het werk van studenten. 
Maar ook docenten hebben 
recht op feedback over hun 
onderwijs. 
En heel simpel: beide par-
tijen zullen alles in het 
werk moeten stellen om 
elkaars vragen zo snel mo-
gelijk te beantwoorden.’

Gaat er dan regelmatig wat mis?
‘Dat idee heb ik niet echt. 
In ieder geval niet op grote 
schaal. Natuurlijk hoor ik wel 
eens klachten. Zoals studen-
ten die tijdens een college 
filmpjes kijken op hun laptop. 
Met dit onderwijshandvest 
willen we goede omgangs-
vormen op een luchtige 
manier onder de aandacht 
brengen. Zo staan we weer 
op scherp als het gaat om 
correct gedrag.’

Handig voor alle faculteiten?
‘Ja, dat denk ik wel. Zelf 
vond ik vooral het proces er 
naartoe al heel waardevol. Je 
bent weer eens met elkaar 
in gesprek. Af en toe dacht 
ik: hè, dus zo denkt de 
student hierover! Kijk, hoe 
dit handvest in de praktijk 
werkt, dat is nog maar de 
vraag. Er volgen in ieder ge-
val geen sancties als iemand 
zich niet aan een afspraak 
houdt.’

Joris Hoogerdijk was als bestuurslid van studievereniging 
Stress betrokken bij de totstandkoming van het onder-
wijshandvest. ‘Een positieve ontwikkeling’, noemt hij de 
overeenkomst. ‘Het gaat er om dat duidelijk is wat onze 
rechten en plichten zijn. Niet alle studenten en docenten 
verdiepen zich namelijk in het onderwijs- en examen-
reglement. Maar het is gewoon belangrijk dat iedereen 
weet dat er een handvest is en dat ze bij problemen op 
tijd aan de bel trekken. Overigens ontvangen we spora-
disch klachten en ik verwacht ook niet dat daar nu in-
eens verandering in komt.’ Als het gaat om ‘onaccepta-
bel gedrag’ van studenten, bekent Hoogerdijk dat hij wel 
eens meemaakte dat achter in de zaal teveel gekletst werd 
waardoor anderen het college slecht konden volgen. Het 
meest opmerkelijke dat het bestuurslid van Stress ooit zag 
was dat studenten tijdens het college aan het het msn-en 
waren of een filmpje bekeken. ‘Ikzelf ook? Nee, daar heb 
ik me niet schuldig aan gemaakt. Alleen aan een beetje 
kletsen af en toe.’

Tijdens de introductietijd van de groningse 
studentenvereniging Albertus, hebben leden 
van het dispuut Fluïdum een levende goud-

vis in een glas water opgedronken. Dit hebben vier Albertianen 
bevestigd. Eerder ontstond ophef over een ander incident waar-
bij ook levende goudvissen betrokken waren. Acht studenten 
uit Amsterdam zouden tijden hun ontgroening in groningen 
goudvissen in een Spa-flesje hebben meegedragen en zelfs heb-
ben doorgeslikt. Pink!, de jongerenafdeling van de Partij voor 
de Dieren, wil daarom dat de geheimhoudingsplicht op ont-
groeningen wordt opgeheven. ‘Vissen krijgen enorme stress in 
een Spa-flesje, ze hebben zuurstofgebrek en kunnen niet goed 
zwemmen. Studenten kiezen voor zo’n ontgroening, dieren 
niet’, aldus Tom Sprangers van Pink!

De meeste medewerkers van de Universiteit 
Maastricht lijken redelijk tevreden. Ze voe-
len zich over het algemeen aardig en eerlijk 

behandeld door hun directe baas, noemen de werkdruk te 
doen en zijn noch negatief noch positief over de cultuur bin-
nen de Universiteit Maastricht. Dat is gebleken uit de jaar-
lijks terugkerende tevredenheidsmeting. Opvallend is dat een 
meerderheid van de ondervraagden – grote uitzondering zijn 
de promovendi – niet zo’n behoefte heeft aan een leiding-
gevende. Zeker niet als het gaat om plannen, coördineren, 
motivatie of correctie van fouten.

Baby’s die bij hun ouders in bed slapen, 
lopen de eerste maanden een hoger risico 
op wiegendood. Na de borstvoeding moet 

het kind weer in de wieg worden gelegd, betoogt de leidse 
emeritus professor Jan Ruys. Wiegendood, tegenwoordig een 
zeldzaam verschijnsel, is de dood van een baby waarbij de 
oorzaak niet valt vast te stellen. Nederland is één van de lan-
den met het laagste aantal wiegendoden ter wereld, omdat ons 
land voorop loopt met de zogeheten rugligging van het kind. 
‘gemiddeld zijn er tegenwoordig zo’n twintig gevallen per 
jaar. Vier daarvan hebben op hun buik geslapen, terwijl tegen-
woordig nog maar drie procent van de baby’s dat doet’, aldus 
Ruys. Nu heeft hij dus ook ontdekt dat het samen slapen in 
de tweede levensmaand de kans op wiegendood met een fac-
tor negen vergroot, een grotere risicofactor dan roken.

Ruim 2500 Utrechtse kamerbewoners zou-
den hun kamers zó inruilen voor een zelf-
standige huurwoning, en hebben daar maxi-

maal 440 euro voor over. Dat is de meest opvallende conclusie 
uit het onderzoek van twee masterstudenten stadsgeografie van 
de Universiteit Utrecht. Een zelfstandige huurwoning in De 
Uithof hoeft echter niet zo nodig van de respondenten, daar 
wonen studenten klaarblijkelijk toch nog liever gezellig op een 
kamer met gedeelde faciliteiten. Verder bleek ook nog uit het 
onderzoek dat de absolute kamernood in Utrecht, ondanks het 
bouwen van nieuwe studentencomplexen en in weerwil van 
andere berichten in de landelijke media, maar minimaal is afge-
nomen.
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De preases van de Nijmeegse studentenver-
eniging Carolus Magnus moet zich samen 
met een lid van zijn vereniging op 3 decem-

ber voor de rechtbank van Arnhem komen verantwoorden. 
Het tweetal wordt ervan verdacht na een verenigingsfeest 
op 4 november 2006 een vrouwelijk bestuurslid van Ovum 
Novum een aantal uren tegen haar wil te hebben vastgehou-
den op de sociëteit van Carolus. De studente deed aangifte; de 
Carolusleden vonden dat hun actie een onschuldige grap was. 
Na een langdurig vooronderzoek trekt de officier van justitie 
echter een andere conclusie.

De bladen

afspraken over rechten en plichten in het onderwijs

Handvest stimuleert 
goede omgangsvormen

Bij de faculteit Management & Bestuur is dins-
dag een onderwijshandvest ondertekend. MB is 
daarmee de eerste faculteit op de UT met zo’n 
overeenkomst, waarin afspraken staan over de 
rechten en plichten die docenten en studenten 
tegenover elkaar hebben. Onderwijsmanager 
Josee Ligteringen: ‘Het zet ons weer op scherp.’

Maaike	Platvoet

Jasper Dijkman, voorzitter van studievereniging Stress en Bas Denters, opleidingsdirecteur bestuurskunde, ondertekenden afgelopen dinsdag in de hal 
van het Capitool het Onderwijshandvest. 

Msn en filmpjes
tijdens college

Foto: Arjan Reef

HOOFDPRIJS. Vier leer-
lingen van het Twents Carmel 
College uit Oldenzaal ver-
trekken op 18 oktober naar 
Australië om daar het Solar 
Team Twente aan te moedi-
gen. Het is de hoofdprijs van 
de Carmel Scholar Challenge, 
een wedstrijd tussen 22 teams 
van middelbare scholieren. 
Met zelfontworpen minia-
tuur zonnecelauto’s gingen 
zij afgelopen vrijdag in het 
Sportcentrum de strijd met 
elkaar aan. Helios gold, zoals 
het winnende groepje heet, 
had het beste autootje op 
zonne-energie ontwikkeld.



The ITC Christian 
Fellowship is an 
interdenominational 
place of worship for all 
international students 
in Enschede. To mark 
its 30th anniversary, the 
ITC is inviting students 
for a celebration on 
Sunday, October 28. A 
service of thanksgiving 
will be held at 10:30 am 
in the Grote Kerk (Big 
Church) at the Oude 
Markt (Old Market) in 
Enschede. Following 
the service at 12:30 
pm, the ITC will offer a 
Dutch lunch at the first 
floor Schermerhorn 
Lounge in the ITC 
International Hotel in 
Enschede. For more 
information:http://
www.student.utwente.
nl/~ifes/

China is not new for 
Brouwers.‘My wife is 
Chinese so I know a bit 
about the country and the 
language.’ Moreover, he was 
a researcher for ten years 
and in contact with the 
university in Wuhan. ‘I once 
was invited by professor 
Shui to give a reading. The 
contact intensified after that 
initial invitation. In 2003 a 
Chinese PhD student came 
to Enschede, and this year, 
one of my students is doing 
his graduation thesis work 
in China. Furthermore, 
the faculty of Engineering 
Technology had signed a 

Cooperation Agreement with 
Wuhan in 2003.’
The Silicate Building 
Materials department focuses 
mainly on the study of stone-
like building materials such as 
concrete, bricks and cement, 
but also the use of fly ash 
and energy conservation. 
They conduct research into 
the construction of high-
speed railway lines and the 
building of two bridges 
with ‘enormous spans.’ 
According to Brouwers, 
the sustainable nature of 
the building materials is 
important. ‘A lot of material 
is wasted at the moment, but 

the Chinese government is 
taking measures to deal with 
commodities and energy in 
a more efficient way. The 
national policy is that the 
energy consumption per 
gNP needs to be lowered by 
twenty percent in 2011.’
‘When the Chinese 
government makes such 
a decision, it immediately 
handles the decision on a 
large scale,’ says Brouwers. 
‘The organization of the 
Olympic games is an 
important stimulus for 
environment protection. 
Therefore, the Chinese 
have noticed that the cost 
of energy and commodities 
is rising and they need to 
use both more efficiently. 
Population growth of the 
country used to be the most 
important factor, now the 
environment issue is catching 
up.’
‘It might be a coincidence, 
but I had the idea that the air 
in Wuhan was cleaner than 
when I last visited two years 
ago,’ he adds. Wuhan is the 
capital of the Hubei province. 
The city has eight million 
inhabitants and the Wuhan 
University of Technology has 
about forty-five thousand 
students enrolled from thirty 
different counties.
Brouwers reflects that China 
has over 1000 universities. 
‘Wuhan is among the top 
50, but the Silicate Building 
Materials department is on 
the verge of being promoted 
to a spearhead laboratory. 
That is the highest possible 
level, making Wuhan unique 
in China. It doesn’t only 
mean more recognition, but 
also more money to invest in 
projects.’

Because Wuhan University is 
a top university, they have the 
best students. It is noticeable, 
says Brouwers. ‘The students 
are really diligent and 
competitive with each other. 
In the Netherlands graduates 
normally find a good job 
after graduation, but in China 
there are so many people that 
you need to work hard to 
stand above the rest. Only the 
best are picked for the good 
jobs.’
The choice of Wuhan 
University of Technology to 
appoint a guest professor from 
the University of Twente is 
logical, says Brouwers. ‘It may 
sound strange, but China and 
the Netherlands resemble 
each other. When you leave 
language out of it, you can 
place the Chinese department 
here without a problem. 
America is a land of steel, but 
China and the Netherlands 
use a lot of bricks and 
concrete. Moreover, they have 
a virtually identical norm to 

ours. The materials are tested 
in the same way.’
In practice, the guest professor 
appointment means that 
Brouwers will travel to 
Wuhan once a year to teach 
for one or two weeks. He 
will supervise the research 
at Wuhan from Enschede. 
‘As a guest professor, I can 
act as a PhD supervisor 
for the four current PhD 
students in Enschede and 
also conduct interviews in 
China for two more PhD 
positions. My ambition is to 
get more joint PhD projects 
and more students that can 
do their graduation work in 
China. There is a possibility 
to recruit Chinese students 
for master’s degrees in Twente. 
I have seen some of the 
Chinese dissertations and 
when translated into English, 
they might have been from 
here.’ 

Paul de Kuyper 
Trans. Henriëtte van Dorp
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jos brouwers about his guest professorship in china 

Only the language  
is different

Jos Brouwers, associate professor in Civil 
Engineering and member of research insti-
tute IMPACT, was appointed this summer as 
guest professor for the Wuhan University of 
Technology in China. He was appointed as ‘guest 
professor Sustainable building’ for the Silicate 
Building Materials department. ‘Wuhan is one  
of the best universities in China.’

Christian 
Fellowship

Jos Brouwers

virtual products in virtual environments

Where end-user becomes designer

Frank Meijer working on a Synthetic Environment in the Virtual Reality 
Lab at the Horst building.

For the inquisitive UT read- 
er, Frank Meijer (PhD can-
didate at the department 
of Cognitive Psychology 
and Ergonomics) sheds 
light on his project 
‘Synthetic Environments’ 
in layman terms. This 
first-person essay explores 
the relationship of end-
users in the design process 
and the impact on future 
advanced technologies. 

‘As long as I can remember, 
I have been fascinated by 
human nature and techno-
logy. Hence, I have strived to 
combine these fascinations in 
my education and work. My 
goal is to develop an innova-
tive technology with which 
people can interact in a natu-
ral way. Therefore, I have cho-
sen a subject that is as much 

about humans as it is about 
technology: the integration 
of virtual reality in product 
design. 
The most important factor in 
product development is, wit-
hout doubt, the end-user. A 
product’s success is guaranteed 
when it fulfills the needs of its 
users better than other pro-
ducts. Designers are starting 
to realize that the end-users 
can play an active role in the 
design process, as they know 
best what a product should 
look like, which characte-
ristics to include and which 
to exclude. In our project 
‘Synthetic Environments,’ the 
potential end-users are asked 
to participate in the develop-
ment of a product as if they 
are members of the design 
team.
Only a few decades ago,  

designing products was an 
expert’s job. Only experts 
were able to understand the 
complex technical drawings 
and the users were consulted 
only after the completion of 
the product. Therefore, all 
the processes from sketch 
to physical prototype were 
dominated by the expert 
designer. Nowadays, we also 
have the technology to make 
realistic images of products 
even before they come into 
existence. With this techno-
logical development, a new 
product intended for a speci-
fic group of users, such as an 
electric wheelchair for handi-
capped children, can be simu-
lated in a virtual environment. 
During these simulations, a 
number of handicapped child-
ren may be asked to test the 
wheelchair virtually and give 

their feedback to the design- 
ers. 
More and more, virtual reality 
is being used to make designs 
as vivid as possible. A virtual 
product can now be placed 
in a virtual environment in 
such a way that its effectiven-
ess can be tested by the end-
users. Because the end-users 
are involved at an early stage 
of the design process, the pro-
duct design can still be easily 
adapted. Furthermore, the rea-
lity of a virtual environment 
enhances communication 
between designers and users. 
Both parties can understand 
the vivid imagery of the vir-
tual prototype and can debate 
about the possibilities and 
limitations of the product. In 
the Synthetic Environments 
project we investigate whether 
it is possible to create such an 

environment, what this envi-
ronment should look like 
and what methods to apply 
to involve those users. My 
job is to focus specifically on 
the end-users. With the pos-
sibility to construct imaginary 
environments in which the 
end-users can explore virtual 
prototypes freely, we hope 
for more creative products. 
Besides the end-user, the 
companies also benefit from 
these virtual environments; 
they can create products more 
efficiently and effectively. In 
my opinion, future techno-
logy will be more advanced 
and it will be easier to cre-
ate virtual prototypes, further 
enabling the participation of 
the end-users in designing the 
products they buy.’

Frank Meier

Saddle up for 
the Military 

Want to get away this 
weekend? Why not make 
plans to attend the inter-
nationally renowned  37th 
annual Military equestri-
an competition? Situated 
on 138 acres of lush green 
forest in the nearby village 
of Boekelo, the Military 
begins October 11 and 
ends October 14.

Officially, the Military falls 
under the title, CCI (inter-
national eventing competi-
tions). This three-day event, 
testing the skills of rider and 
horse, happens worldwide. In 
the Netherlands the Military 
is synonymous for the French 
term Concours Complet. 
Focusing on three main tests 
for the rider and horse, the 
CCI is composed of dressage, 
cross-country and show jump- 
ing. 
On Friday the first event 
begins with dressage (a French 
term meaning ‘training’). But 
for horse and rider it is more 
like a well-rehearsed bal-
let. Accompanied by music,  
horses respond effortlessly to 
the commands of their riders. 
The main event on Saturday 
will be the cross-coun-
try competition with over 
10,000 expected spectators.  
Horse and rider will be gal-

loping a six-kilometer course, 
maneuvering through 23 
obstacles (including water) 
and over 40 jumps. British 
designer, Sue Benson, created 
the cross-country course and 
will also design the Olympic 
2012 course in greenwich 
Park, london. 
The show jumping competi-
tion will be on Sunday with 
the grand prize for the best 
individual combination score 
being handed-out along with 
the grolsch Nations Cup 
for the best national team. 
On this final day, spectators 
will come adorned with 
diverse hats on their heads.  
Aptly titled, the Military 
Head gear Day, a jury will 
select the most beautiful hat 
that complements the specta-
tor’s outfit.   
The Military is more than 
a horse competition; it’s an 
equestrian tour de force.Don’t 
be surprised to see Zara 
Phillips, the granddaughter of 
the British queen Elizabeth 
II, matching her skills against 
2004 Olympic silver medal 
winner William Fox-Pitt. 
Tickets are pricey, but worth 
the experience. For informa-
tion visit the Military website 
via www.military-boekelo.nl

Robbin Engels

Click on it!
http://www.wilweg.nl

Are you pondering study-
ing abroad? get the needed 
facts, practical tips and basic 
information. This website in 
Dutch and English includes: 
Dutch international student 
events, procedures for immi-
gration, additional links and 
much more. To start planning 
your trip, click on this Nuffic 
(Netherlands Organization 
for International Cooperation 
in High Education) website.

Au revoir
The UT Nieuws English 
page coordinator, Kristin 
Zimmerman, will step down 
from her position as English 
page coordinator this month. 
She and her family are 
moving to lyon, France. She 
has worked diligently since 
2001 to contribute to the 
quality of the English page 
for the UT community and 
will be sorely missed by col-
leagues and readers alike. The 
new English page coordina-
tor will be Robbin Engels.



hubertanen bijeen na intimidatiepraktijken van huisbaas k.  

‘Jongens, dit is oorlog’ 

Qua agenda’s moest er heel 
wat geschoven worden. 
Maar de oogst mag er 
wezen: van de ongeveer 
vijftig alumni die de 
afgelopen kwart eeuw 
het befaamde pand in de 
Enschedese binnenstad 
bewoonden, zijn er al met 
al zo’n vijftien van de partij. 
Ze komen van heinde en 
verre. Max Pierey, Robbert 
Bakker, Martijn Julius, 
Jan-Peter Jongen, Erik van 
gend, noem ze allemaal 
maar op. Keurige huisvaders, 
niks aan de hand. Ze gaan 
er een leuke middag van 
maken. Maar wel met een 
serieuze ondertoon. Want 
er wordt stevig geknaagd 
aan de wortels van Huize 
Hubertus. Sommigen 
hebben elkaar jaren niet 
gezien, anderen wonen in de 
buurt en zijn nog vaak op 
de UT te vinden. Meestal 
voor zaken. Ze zitten in het 
vastgoed, de consultancy of 
runnen een eigen bedrijf. 
Bestuurskunde, chemische 
technologie, bedrijfskunde, 
informatica, technische 
natuurkunde, bij elkaar zijn 
ze van alle markten thuis. 
De ruime gezinsauto’s 
staan keurig op het erf 
van alumnus Burghouts 
geparkeerd. Er scharrelt hier 
en daar wat kroost rond de 
vergadertafel, de vrouwen 
zijn niet meegekomen. 
Huize Heilige Hubertus 
is een mannenzaak, dat is 
nou eenmaal niet anders. Er 
is koffie met zelfgemaakt 
appelgebak, dat wel. Nee, 
nog even geen bier, eerst 
zaken. 
De huidige bewoners zijn 
er ook. Ze komen schuchter 
binnengedruppeld, een 
uurtje later dan afgesproken, 
maar een kniesoor die daar 
op let. Handjes worden 
geschud. Erg scherpzinnig 
zien de jonkies er nog 
niet uit, zo halverwege de 
zondagmiddag. Er is wat 
drank genuttigd de avond 
ervoor, dat zal het zijn. De 
vochtig-vette matjes krullen 
in de nek, de stropdasjes 
liggen er losjes omheen. 
De oogjes troebelen nog 
wat na. De jonge garde is 
er in gradaties: de zeven 

bewoners die net van de 
schrik zijn bekomen, plus 
een paar studenten die 
aan het afstuderen zijn en 
het pand nog niet zo lang 
geleden hebben verlaten. 
De babbels zijn in de kroeg 
achtergebleven. Het diepe 
respect voor de ouwe 
lullen, zoals de heren oud-
bewoners zich noemen, 
druipt er van af.  
Waar het om gaat: de 
alarmbellen rinkelen, 
het alom gekoesterde 
Hubertuspand trilt op z’n 
grondvesten. Het cultureel 
erfgoed wordt in zijn 
bestaan bedreigd! Het 
verhaal ging al rond: in 
augustus zijn de bewoners 
meerdere keren zwaar 
aangetast in hun woongenot. 
Nadat het slot op het 
hek in de achtertuin is 
doorgeknipt, dringt een 
ploeg van vijf zware jongens 
het pand binnen en bedreigt 
de bewoners. Er vallen, 
zoals al eerder geschreven, 
rake klappen. Kopstoten 
worden uitgedeeld. 
Studenten raken gewond. 
De intimidatiegraad van 
huisbaas K. en zijn maten is 
maximaal, de studenten zijn 
hun leven niet zeker. Twee 
van K.’s handlangers nemen 
met luchtbed en slaapzak 
hun intrek in het pand om 
van binnenuit het verzet van 
de bewoners te breken. De 
politie komt er aan te pas, de 
daders worden ingerekend, 
maar lopen alweer vrij rond, 
uiteraard. De sloten van het 
pand worden vervangen.  
De bewoners spannen na 
het augustusgeweld een 
kort geding aan, dat vorige 
week bij de rechtbank in 
Almelo diende. Ze eisen een 
straatverbod voor K., die op 
zijn beurt het vertrek van 
de bewoners eist. De rechter 
noemt de eigenrichting 
van K. een ‘doodzonde’, dat 
doet het goed bij de groep. 
Burghouts, die namens de 
vereniging Huize Heilige 
Hubertus een advocaat 
heeft ingeschakeld, denkt 
dat het directe gevaar voor 
uitzetting voorlopig is 
geweken.
 Maar daarmee is de 
zaak nog niet opgelost. 
Integendeel, de strijd is nog 
maar net begonnen.

De meeting in de veste 
van Burghouts is belegd 
om te bezien hoe Huize 
Heilige Hubertus uit zijn 
benarde positie kan worden 
ontzet. Huisbaas K. (65), 
tevens vastgoedexploitant, 
wil dat de huidige zeven 
bewoners het pand aan de 
Noorderhagen verlaten. 
Het liefst vandaag nog. 
Naar het schijnt heeft hij 
het huis voor de somma 
van vier ton verkocht aan 
de Woongroep Twente, of 
gaat dat binnenkort doen. 
Dat deze club van vier 

woningbouwcorporaties 
de ontvangende partij is, 
staat vast. Maar of de koop 
al is gesloten, inclusief de 
overdracht van het pand, is 
de vraag. Het kan zijn dat 
K. en de Woongroep de 
deal hebben gemaakt dat 
het transport pas over vijf 
jaar plaatsvindt. Zonder 
bezwaar van huur, dat is dan 
de voorwaarde. Zo maakt 
K. op z’n oude dag nog een 
leuke klapper en heeft hij 
vijf jaar de tijd om zich van 
de huurders te ontdoen. 
Maar waarom dan nu al die 
knokploeg gestuurd?

De oud-Hubertanen 
willen het naadje van 
de kous weten. Wat staat 
er bijvoorbeeld in dat 
koopcontract, wat zijn de 
ontbindende voorwaarden, 
wat is de prijs? Staat er 
ook iets over de huidige 
bewoners? ‘Jongens’, vraagt 
Burghouts, ‘wie van ons 
gaat daar achteraan?’ Wordt 
geregeld. gaat het pand 
over een paar jaar misschien 
tegen de vlakte in het 
kader van de upgrading van 
het Muziekkwartier? Nee, 
zegt Burghouts, die met 
burgemeester Den Oudsten 

en wethouder Helder heeft 
gepraat, dat is niet aan de 
orde. 
En hoe staat het met 
het woongenot, is dat 
maximaal? Is er, ondanks 
fors achterstallig onderhoud, 
nog een beetje te wonen 
daar? gaat. Betalen de 
Hubertanen de huur op tijd? 
Ja. Is het pand brandveilig? 
Nee, absoluut niet. Dreigt er 
koolmonoxidevergiftiging 
door lekkende gaskachels? 
Ja. Kunnen er zaken 
instorten? Zou kunnen. Is 
er een huurcontract? Nee, 
maar de huur wordt elke 

maand in één keer betaald. 
Al jaren. Dat geldt ook als 
contract, toch? Dat klopt. 
En die ene lege kamer 
dan? ‘Die huren we erbij’, 
beamen de bewoners. Zodat 
ze ook kunnen bepalen wie 
de volgende huurder zal 
zijn. Maar de tijd dringt, 
is het algehele gevoel. ‘Als 
het huis verder verloedert, 
is de gemeente er als de 
kippen bij om het zaakje 
onbewoonbaar te verklaren. 
Dat kunnen we niet 
hebben’.    
‘Jongens, hoe staat het met 
de kwaliteit van de grond?’, 
is een andere vraag. ‘Eh, 
ze zijn wel laatst komen 
prikken in de achtertuin.’ 
‘En? Wie waren dat en 
hebben ze wat gevonden?’ 
De studenten halen hun 
schouders op. Weten ze niet. 
‘ga er de volgende keer 
met je neus bovenop staan, 
noteer namen, laat niet over 
je heen lopen,’ klinkt het 
licht bestraffend. Een andere 
oud-bewoner meldt dat er 
vroeger een verffabriek en 
een garage moet hebben 
gestaan. ‘Mooi zo’, klinkt 
het uit de groep, ‘hebben 
jullie last van hoofdpijn 
en haaruitval?’ Bulderend 
gelach. ‘Jongens, dit is 
oorlog, zijn we het daar over 
eens?’ Men knikt. ‘Oké’, 
klinkt het, ‘dan stel ik voor 
dat we eerst onze positie op 
alle fronten versterken en K. 
het leven heel erg zuur gaan 
maken. Erop en erover.’ 

En zo rijgen de suggesties 
zich als een bonte 
verzameling aaneen, 
nog zonder dat er harde 
besluiten worden genomen. 
Dat komt later. Een van de 
ouwe lullen polst hoe groot 
de animo is om met z’n 
allen wat geld te lappen om 
het pand over te nemen van 
K., dan wel de Woongroep. 
gemompel. ‘Dan gaat het 
wel om een substantiële 
bijdrage. Stel, we doen een 
bieding van pakweg vier 
ton. Met bijkomende kosten 
en een forse opknapbeurt 
praat je al gauw over een 
ton of vijf, vijfenhalf. 
Zeggen we ja, dan zitten 
we er wel aan vast. We zijn 
met een man of vijftig. De 
bank gaat zeker niet verder 
dan de helft, het andere deel 
moeten we zelf ophoesten. 
Zijn we bereid om geld 
in iets te steken met nul 
komma nul rendement? 
Trekken we dat?’ Weer 
gemompel. Die vraag is nog 
niet aan de orde, vindt men. 
En: ‘Het moet wel leuk 
blijven, er zijn grenzen’. 
Burghouts vindt dat het 
tijd wordt om een biertje 
te schenken of een glaasje 
wijn. Het was een nuttige 
middag, de meningen zijn 
getoetst, de messen geslepen. 
‘Jongens, we gaan nu nog 
even met z’n allen op de 
foto’.   En de uitspraak van 
de Almelose rechtbank? 
Die wordt morgen 
(vrijdagmiddag) verwacht.
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Zondag 7 oktober 2007. De zon schijnt, de loca-
tie is geknipt voor een goed groepsgesprek. In 
het fraaie pand van Arthur Burghouts steken de 
bewoners en oud-bewoners van Huize Heilige 
Hubertus de koppen bij elkaar. Er is onraad en 
dan vormen de mannen één front. Zo was het 
vroeger en zo zal het altijd gaan. Hubertanen 
zijn kameraden en helpen elkaar als dat nodig is. 
Zoals nu. 

BeRt	GRoeNMaN

Foto's: Arjan Reef

Bewoners en oud-bewoners van Huize Hubertus in vergadering bijeen.   

‘Cultureel erfgoed’ wordt in 
zijn bestaan bedreigd
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ADVERTENTIE

Het ber icht over het 
mogeli jk verdwijnen 
van de sintelbaan op de 
campus heeft mij nogal 
geschokt. Niet alleen 
omdat ik een sintelbaan 
een essentieel element 
vind van een sportaccom-
modatie voor studenten. 
Ook niet omdat het een 
wezenlijke aantasting zal 
zijn van het beeld van dit 
hart van de campus, maar 
vooral omdat de sintel-
baan het geschenk is van 
het Universiteitsfonds 
(toen uiteraard nog 
Hogeschoolfonds gehe-
ten) aan deze instelling 
bij de opening in septem-
ber 1964. Het was een 
geschenk ter waarde van 
ƒ 40.000, in die tijd een 
bedrag waarvoor je een 
bescheiden huis kon bou-
wen! 
Ik neem aan dat de Student 
Union zo’n besluit heeft 

moeten nemen uit gebrek 
aan voldoende midde-
len. Maar dan vraag ik 
mij af of het College van 
Bestuur, toen het besloot 
om het beheer van de 
sportvoorzieningen in 
handen te leggen van de 
Student Union, de garan-
tie heeft ingebouwd dat 
de Student Union de mid-
delen heeft en gebruikt 
om met name deze voor-
ziening te onderhouden, 
omdat het om een waar-
devol geschenk gaat dat de 
instelling destijds in dank 
heeft aanvaard. Ik hoop 
dan ook van harte dat het 
College van Bestuur in 
overleg met de Student 
Union alsnog hiervoor 
een oplossing weet te vin-
den.

J. Schuijer 
Oud-campusdecaan en 
emeritus hoogleraar

INgEzONdEN

Sintelbaan was 
een geschenk

Voor topsport is bij 
de Union geen plaats

Het besluit om de sintelbaan 
niet te vervangen door een 
nieuwe atletiekbaan druist in 
tegen iedere sportgedachte 
die er op de campus en de UT 
heerst.  Atletiekvereniging 
Kronos is al vele jaren een 
goede ambassadeur van de 
UT, haar (oud)leden zitten 
tegenwoordig in de bestu-
ren van verschillende grote 
clubs, organiseren NK’s en 
zijn zelfs op de Olympische 
Spelen vertegenwoordigd als 

scheidsrechter. In de regio 
organiseert Kronos meerdere 
evenementen en ze is zeer 
actief bij de Nederlandse 
grand Prix-meeting in 
Hengelo. Op sportief gebied 
worden er prestaties geleverd 
met vele NSK-titels, compe-
titie op het landelijk niveau 
en met vele finaleplaat-
sen op de NK. Dit jaar nog 
werd Brenda Pouw achtste 
op de NK en oud-Kronaute 
Chantal van der Krogt vier-

de. Bij zaalsporten kom je 
misschien al een heel eind 
met drie trainingen in de 
week, maar voor atletiek op 
niveau moet een atleet dage-
lijks trainen en dus kunnen 
beschikken over een trai-
ningsaccommodatie. In mijn 
eigen atletiekcarrière was 
ook ik dagelijks op de baan 
te vinden. De Student Union 
probeert het afbreken van de 
sintelbaan af te kopen door 
de baan in Hengelo een paar 

uurtjes op de dinsdagavond 
af te huren, dit is slechts voor 
de recreant een aanvaardbaar 
alternatief en hiermee geeft 
de Union aan dat er voor 
topsport op de UT in haar 
visie geen plaats is. De ooit 
bloeiende vereniging Kronos 
zal doodbloeden zonder de 
fanatiekste leden die allemaal 
zullen moeten uitwijken naar 
burgerclub Tion.
Ik wil pleiten voor een her-
overweging van het Union- 
besluit. Ik heb de onderlig-
gende financiële bereke-
ningen mogen zien en het 
is broddelwerk. Er worden 
allerhande onnodige voor-
zieningen begroot, subsidies 
zijn niet aangevraagd en aan 
gezamenlijke aanbesteding 
met andere instanties die 
een baan willen bouwen, is 
nog niet eens gedacht. Als 
de financiën de enige reden 
zijn voor het besluit, dan lijkt 
me dat er genoeg grond voor 
heroverweging is. Uit oog 
van de topsport lijkt me dat 
noodzakelijk!

Marcel Fekkes
Atletenmanager
Oud-UT-student en 
Kronoslid



Het Innovatie Platform 
Twente doet een serieuze 
poging om het zwaarte-
punt voor veiligheids-
vraagstukken die om een 
technologische oplos-
sing vragen, in Twente te 
vestigen. De naam voor 
een veiligheid en tech-
nologie instituut is er al: 
International Security 
Experimentation and 
Transformation Institute 
(ISETI), de officiële 
oprichting zit eraan te 
komen. De T-Xchange 
Cell in gebouw de 
Horst is de experimen-
teerruimte waar wordt 
gewerkt aan technologi-
sche oplossingen.  

Het vei l igheids inst i-
tuut maakt deel uit van 
de Innovatie Route, die 
onlangs door het Innovatie 
Platform Twente is uitgezet. 
Het is een plan voor duur-
zame economische ontwik-
kelingen in de regio Twente. 
Doel van ISETI is om met 
alle betrokken partijen zoals 
onderzoek, onderwijs, over-
heid en ondernemingen snel 
tot innovatieve oplossingen 
voor veiligheidsvraagstuk-
ken te komen. ‘Dat proberen 
we te doen door verrassende 
verbindingen te leggen tus-
sen de genoemde sectoren,’ 
zegt Aart-Jan Smits, direc-
teur marketing en strate-
gie van Thales Nederland. 
Smits is tevens trekker van 

het IPT-cluster veiligheid. 
De Innovatie Route kent 
nog vier clusters: voedsel, 
technologie en gezondheid, 
materialen en high-tech 
systemen en bouw.
Smits wil met het instituut 
experimenteren en transfor-
meren. ‘Dat doen we in de 
Technology Exchange Cell 
op de UT. Met de betrokken 
partners gaan we om tafel. 
De overheid als bestuurder, 
de politie en brandweer als 
gebruikers en de onderne-
mingen en onderwijsinstel-
lingen als technologie- en 
kennisleveranciers. Ook 
maken gebruik van specia-
listen in de TX Cell om te 
experimenteren. We maken 
probleemstellingen zichtbaar 
en werken aan de gewenste 
oplossingen. Daarbij kijken 
we niet alleen naar het tech-
nische bestek, maar gelijk-
tijdig ook naar het sociale 
bestek. Zodat innovatieve 
oplossingen ook maatschap-
pelijk geaccepteerd worden.’
Johan de Heer, sinds mei 
directeur van T-Xchange, 
is enthousiast over het ini-
tiatief. ‘De TX Cell is te 
beschouwen als een ‘inno-
vatie versnelruimte’. ‘Door 
in onze synthetische omge-
ving serieus te experimen-
teren zijn we in staat de 
gevisualiseerde probleem- 
en oplossingsscenario’s voor 
alle stakeholders optimaal in 
beeld te brengen.’  Omdat 
er volgens Smits momen-

teel nog geen adequaat 
gebruik gemaakt wordt van 
de beschikbare technolo-
gieën en er dus sprake is 
van een ‘falende markt op 
het gebied van technologie 
en veiligheid’, is het ISETI-
initiatief een absolute nood-
zaak. legt uit: ‘De overheid 
heeft het monopolie op alle 
geweldsaangelegenheden. 
Ze is de enige actor op dit 
gebied én enige wetgever 
en beperkt dus het gebruik 
van innovatieve technologie 
met wetten, zoals de priva-
cywet. Door deze meerkop-
pigheid gebeurt er veel te 
weinig.’ 
Eén van de veiligheids-
vraagstukken waar ISETI 
oplossingen voor zoekt, is 
de communicatie tijdens 
tijdkritische situaties. De 

Heer: ‘Neem de vuurwer-
kramp in Enschede. Op 
zo’n moment is er een grote 
informatiestroom, maar de 
politie, ambulancedien-
sten en brandweer spreken 
niet hetzelfde jargon, heb-
ben verschillende rollen 
en gebruiken diverse com-
municatiesystemen die niet 
naadloos op elkaar aanslui-
ten. Met technologie kun je 
een goede coördinatie rea-
liseren in deze tijdkritische 
situaties. Bovendien ligt de 
kracht van de oplossing niet 
altijd in de technologie ‘an 
sich’, maar ook in de accep-
tatie van het technologiege-
bruik door alle betrokken 
partijen. Daar moeten we 
naartoe.’

Sandra Pool

In Utrecht was woensdag 
een discussie over de relatie 
tussen geloof en weten-
schap. In het Sciencecafé 
Nijmegen staat een debat 
over de mogelijkheid van 
buitenaards leven op het 
programma. Ook in andere 
steden worden deze Sci-
encecafés georganiseerd. 
Van de universiteitssteden 
kennen alleen Wageningen 
en Enschede het ‘fenomeen’ 
nog niet. UT-Nieuws peilde 
de animo. 

‘Het fenomeen is nieuw 
voor me en ik vind het 
eerlijk gezegd een wat 
wonderlijke combinatie. 
Een serieus onderwerp 

komt aan de orde in een 
losse setting. Ik vraag me 
af wat er in een caféomge-
ving komt van een discus-
sie, maar het is best leuk 
om het in Enschede ook 
eens uit te proberen. Mis-
schien dat het aanslaat. Bij 
Studium generale organi-
seren we wel van dit soort 
lezingen, maar in een meer 
formele ambiance. Met een 
Sciencecafé kun je mis-
schien meer studenten trek-
ken. Het bespaart namelijk 
tijd. Bij ons heb je eerst een 
lezing en daarna tijd voor 
een biertje, in een Science-
café kan dat tegelijk.’

‘Ik ken het niet, maar zo’n 
Sciencecafé lijkt me niks. 
Voor een wetenschappe-
lijk debat is een serieuzere 

setting gepaster. Ik vind 
het storend als er tijdens 
een discussie door ande-
ren gepraat en gedronken 
wordt. In een zaal kun je 
de concentratie veel beter 
vasthouden. Bovendien mag 
in cafés gerookt worden 
en dat slaat op mijn stem. 
Daarom zou ik er ook niet 
willen zitten.’

‘In de Blomzaal van de 
Faculty Club doen we al 
soortgelijke dingen. Daar 
drinken we dan een goed 
glas wijn en ondertussen 
is er een interessante dis-
cussie. In de regel worden 
die bijeenkomsten goed 
bezocht, al zijn het wel 
vooral stafleden die erop 
afkomen. Ik zou het een 
prima idee vinden om met 
een Sciencecafé ook meer 
studenten te trekken. Maar 
dat zou dan niet vanuit het 
college van bestuur moeten 
worden georganiseerd. Het 
moet vanuit de studenten 
en medewerkers zelf ko-
men.’

‘In een informele sfeer ont-
staat er veel sneller contact 
tussen toehoorders en spre-
kers. Een Sciencecafé lijkt 
me dus een echte aanrader 

voor Twente. Ik denk dat 
er meer interactie zal zijn 
als je een debat hebt onder 
het genot van een drankje 
in een café dan wanneer 
je in een zaal zit met rijen 
stoelen. Of zo’n informele 
setting ook meer afleidt? 
Dat kan ik me haast niet 
voorstellen. Je gaat er al-
leen heen als het thema je 
echt interesseert en ik denk 

dat door de interactie je 
aandacht juist vastgehouden 
wordt.’

‘Het zou een prima idee 
voor Enschede zijn. We 
hebben een prachtig Thea-
tercafé waar zo’n Science-
café in georganiseerd kan 

worden. Het is een hart-
stikke goede formule en 
dit is iets waarmee je veel 
studenten trekt. Zeker als 
je een discussie met inte-
ressante namen kunt aan-
bieden. Het kan heel leuk 
worden, maar dan moet er 
wel een goede organisatie 
achter zitten die zorgt voor 
continuïteit. Ik wil daar 
graag aan meedoen.’
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Het is geen café, maar in de Faculty Club komen discussies en drankjes al regelmatig samen, zoals hier tijdens 
een bijeenkomst met ex-voetbalprof Youri Mulder. (Archieffoto: Jan Nijkrake)

Is een Sciencecafé niets voor Enschede?
Een wetenschappelijk debat combineren met 
een biertje of een wijntje. Dat is de formule van 
de Sciencecafés die in steeds meer universiteits-
steden worden georganiseerd. De opzet is simpel 
en succesvol. Twee of meerdere wetenschappers 
discussiëren met elkaar en met het publiek over 
een maatschappelijk en wetenschappelijk thema. 
Dat alles gebeurt in een café waar het publiek 
ontspannen van een drankje geniet. In de pauzes 
is er soms live-muziek.

PaUl	De	kUyPeR

Peter Timmerman,  
medewerker Studium 

Generale:
Detlef Lohse, hoogle-
raar vloeistoffysica aan 

de faculteit TNW:

Henk Zijm,  
rector magnificus:

Tineke Lanting, aio/
medewerker onderzoek 

bij de faculteit MB:
Tonnie Buitink, evene-
mentenmanager UT:

ADVERTENTIE

Twente levert technologie 
voor veiligheidsinstituut

Archieffoto van een experiment in de T-Xchange Cell.

FOUTJE. De foto van de start van het nieuwe ICT-ser-
vicecentrum, vorige week op pagina 8 van deze krant, is niet 
gemaakt door gijs van Ouwerkerk, maar door Martin Bosker. 
Excuus.

EDITIES. UT-Nieuws verschijnt volgende week niet. 
Daarna volgt een reeks van negen edities; de laatste 2007-uit-
gave is donderdag 20 december. 

Vanmiddag (11 oktober) is er van 17.00-18.15 uur een 
tête-à-tête bijeenkomst in de Faculty Club. Tom Bade, 
directeur van Kenniscentrum Triple E, zal een presentatie 
geven over de ideeën en mogelijkheden van een Careport 
Twente. Hieraan voorafgaand zal Herman Finkers, 
woordvoerder van de Stichting Alternatieven luchthaven 
Twente, zijn bijdrage voorlezen over Innovatief Twente 
als alternatief voor de luchthaven. Na afloop zullen zij 
met de aanwezigen van gedachten wisselen. De bijeen-
komst vindt plaats in de Blomzaal van de Faculty Club. 

Careport Twente



Het golfen is helemaal niet belangrijk

 

 

‘Benen schouderbreed ge-
spreid, een beetje door je 
knieën zakken en je kont 
licht naar achteren. Als je 
je belachelijk voelt, dan sta 
je ongeveer wel goed. Je 
zwaait van achteren naar 
voren en dan vliegt de bal 
weg. Of niet, maar dan 
doe je de hele beweging 
opnieuw.’ ‘golfpro’ Marco 
zet gelijk de toon. ‘Wat is 
het een makkelijk spel hè’, 
grapt hij terwijl hij de bal 
zo’n tweehonderd meter 
ver slaat.
De meeste studenten gaat 
het wat minder goed af. Ze 
moeten trainen op het put-
ten en de afslag. In het be-
gin wordt er veel over de 
bal heen gemaaid, maar 
sommigen leren snel. 
Na een half uur kijkt 
een enkeling zijn bal-
len al vol bewonde-
ring honderd meter 
na. Student civiele 
techniek Marieke: 

‘Dit is geloof ik 
niet de 

sport 
die 
ik 

het beste kan. Vooral de 
afslag is moeilijk. Ik heb al 
heel wat plaggen geraakt, 
maar ik denk niet dat de 
mensen van PRC daar 
naar kijken. Daar gaat het 
nu niet om.’
‘Wij doen dit omdat we 
relatief onbekend zijn bij 
studenten’, zegt Vincent 
Martina. Hij is HRM-
adviseur van PRC, een 
adviesbureau op het gebied 
van bouw en vastgoed met 
vestigingen in heel Ne-
derland. ‘We willen als het 
ware penetreren in hun 
belevingswereld. Vergelijk 
het met het kopen van een 
nieuwe telefoon. Dan denk 
je direct aan drie of vier 
merken. Wij willen dat 
PRC in de shortlist staat 
van potentiële werkgevers 
waar studenten na hun 
afstuderen aan denken. We 
zijn bovendien altijd op 
zoek naar talenten en dit 
is een manier om ze op te 
sporen.’
Is een goede swing dan een 
garantie voor een baan 
bij PRC? Martina: ‘Nee. 
Ik weet zelf ook helemaal 
niets van golf.’ Ter illustra-
tie slaat hij op dat moment 
een flinke plag tien meter 
naar voren terwijl de bal 
blijft liggen. ‘Het gaat er 
niet om wie de beste is, 
of om wie het verste slaat. 
Het gaat erom hoe deze 
mensen zich in een team 
gedragen. Het golfen is 
helemaal niet belangrijk, 
het had net zo goed een 
beachvolleybalclinic kun-
nen zijn.’
‘Harde criteria zoals leef-
tijd en opleiding kunnen 
we wel van een cv aflezen, 
maar pas als je informeel 
gaat recruiten, leer je men-
sen echt kennen’, vervolgt 
Martina. ‘Kennis kun je 
ontwikkelen, maar compe-
tenties als durf, onderne-
merschap of sociale intel-
ligentie zitten in iemand. 
Die kenmerken zie je het 
best in ontspannen situaties 
als deze.’

De studenten beseffen 
maar al te goed dat het 
niet om het putten gaat. 
‘Doordat het zo informeel 
is, kun je gemakkelijk 
contact maken en dingen 
te weten komen over het 
bedrijf ’, meent student 
civiele techniek Harm-Jan. 
Zijn collega van de studie 
business administration 
Sebastiaan vult aan: ‘Ik 
denk dat de PRC-mensen 
vooral kijken naar je oplei-
ding en ervaring. Dat doen 
ze tussen het golfen door, 
in korte gesprekjes over je 
studie. Dat is het belang-
rijkste en pas daarna zul-
len ze ook wel kijken wat 
voor persoon je bent.’
Maar dat blijkt niet te 
kloppen. Martina kijkt 
tijdens de clinic juist 
vooral naar de persoon-
lijkheid van de studenten. 
‘Bij binnenkomst heb ik 

geconstateerd dat er maar 
één iemand was die zich 
uit zichzelf aan alle an-
deren voorstelde’, vertelt 
hij. ‘Dan val je bij mij al 
positief op. Interesse voor 
anderen is heel belangrijk. 
Als je dat niet hebt, luis-
ter je ook slecht. En dan 
wordt het binnen ons be-
drijf al lastig om goed met 
de klant te communiceren.’
Martina slaat lekker een 
balletje mee. Hij lijkt he-
lemaal niet bezig te zijn 
met het ‘beoordelen’ van 
de studenten. ‘Ik let eigen-
lijk het meest op tijdens 
de uitleg. Hoe aandachtig 
luisteren de studenten en 
hoe reageren ze op wat 
er gezegd wordt? Maar 
ik kijk ook naar wie het 
voortouw neemt bij de 
groepsindeling. Het valt 
me op dat de twee dames 
steeds bij elkaar blijven. Als 

ze straks tijdens het afslui-
tende diner ook bij elkaar 
gaan zitten, haal ik ze uit 
elkaar. Ik ben benieuwd 
hoe ze dan reageren. In 
een organisatie werk je 
ook steeds in een ander 
team en dan is het be-
langrijk dat je met nieuwe 
mensen kan samenwerken.’
De clinic eindigt met een 
wedstrijdje over drie holes, 
maar voor die tijd moeten 
eerst de ballen geraapt 
worden. Met emmers 
struint iedereen gebukt 
over de fairway en de green. 
Een student pakt een vlag 
op uit het gras en zet die 
in de hole. ‘Zie je dat’, 
wijst Martina. ‘Anderen 
hebben die vlag laten lig-
gen, maar hij heeft bij de 
andere holes gezien dat de 
vlag erin staat. Die jongen 
is proactief, hij ziet het 
werk liggen.’

Foto’s: Maurits Diephuis

Studie, werkervaring en bestuursfuncties 

kun je tijdens een sollicitatiegesprek wel 

toelichten. Maar kwaliteiten als durf en 

sociale intelligentie komen in die gesprekken 

veel minder aan bod. Daarom werd er 

afgelopen dinsdag, als onderdeel van de 

Bedrijvendagen, informeel gerecruit op 

Golfcomplex Driene. Elf studenten 

liepen samen met twee golfers en twee 

adviseurs van bouwadviesbureau PRC 

een aantal holes. Tussen de birdies door 

tastten de beide partijen elkaar af.

PaUl	De	kUyPeR
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Samen met Kennispark 
en het Innovatieplatform 
Twente organiseert het 
25-jarige BTC Twente 
op 25 en 26 oktober de 
manifestatie Powered by 
Twente. Het wordt een 
happening rond inno-
vatie, talent en ambi-
tie. Met het oog op de 
honderden beschikbare 
banen ook voor UT-stu-
denten een interessante 
activiteit.

Het festival start donder-
dagavond met een beurs 
van voornamelijk Twentse 
innovatieve bedr i jven 
op drie locaties (campus, 
Cinestar en het Business en 
Sciencepark). Vrijdag is er 
een symposium over onder-
nemerschap, innovatie, 
regio, onderwijs/onderzoek 

en overheid. De beurs, met 
meer dan honderd stand-
houders, is opgezet als een 
‘live google’ door mid-
del waarvan studenten met 
de juiste bedrijven worden 
gematcht. Op die manier 
krijgen ze in één keer te 
zien wat Twente en Oost-
Nederland aan innovatieve 
bedrijven in huis hebben. 
Directeur Kennispark Kees 
Eijkel vertelt dat de jonge 
bedr ijven die aanwezig 
zijn op de beurs om jong 
talent schreeuwen. ‘Er zijn 
honderden mooie vacatu-
res beschikbaar. We bieden 
blind dates en bedrijfsbezoe-
ken aan.’ Donderdagavond 
zijn er vanaf 21.00 uur 
pitches van een flink aan-
tal bedrijven zoals gladior, 
InPression, group2000, 
KenC, MultiTecs, luminis 

en Career Center Twente. 
Eijkel, net terug van een stu-
diereis naar de regio Silicon 
Valley in California, beves-
tigt dat jong talent de drij-
vende factor is achter inno-
vatieve bedrijven. ‘Je ziet 
dat beeld in Amerika, maar 
ook in Nederland en dus 
ook in een regio als Twente, 
met de UT als voornaamste 
leverancier van high-tech 
ondernemingen. Zij zorgen 
voor vrijwel de gehele groei 
van de werkgelegenheid.’
Volgens Ina Barge van de 
Student Union (portefeuille 
academische vorming en 
ondernemerschap) is het 
evenement ‘de perfecte 
manier’ voor studenten om 
snel een oriëntatie op de 
arbeidsmarkt in deze regio 
te krijgen. ‘Er zitten zoveel 
jonge en snelle groeiers, dat 

is uniek in Nederland. De 
kleine bedrijven zijn inte-
ressant omdat je als jonge 
werknemer direct met stra-
tegie en ontwikkeling bezig 
bent. Je groeit snel in je car-
rière en maakt alle aspecten 
mee van het bedrijfsleven. 
Probeer dat maar eens in 
een juniorfunctie bij een 
grote onderneming.’ Barge 
noemt Powered by Twente 
een inspiratiebron voor stu-
denten en medewerkers die 
nadenken over een eigen 
onderneming. ‘Het is goed 
voor je netwerk en het is 
ook een manier om (bache-
lor-)stages en afstudeerplek-
ken te verkennen.’

Meer info over beurs en 
symposium: www.powe-
redbytwente.nl

Het golfen is helemaal niet belangrijk

LEVENSECHTE OEFENING. De Bastille was afgelopen dinsdag vlak na de lunch-
pauze ineens gevuld met een grote hoeveelheid rook, portofoons en mensen in reflecte-
rende hessen. In de klusruimte van kartvereniging A la Kart was namelijk een fikse brand 
uitgebroken waarbij vier mensen gewond raakten. Althans, zo luidde het scenario van de 
maandelijkse oefening van het BHV Campus Team.
De oefening was nauwelijks van echt te onderscheiden. De Bastille-opslag stond vol rook 
en de slachtoffers, waaronder het Student Union-bestuur, schreeuwden het heel geloof-
waardig uit van de pijn. Ook de toegesnelde bedrijfshulpverleners leefden zich erg goed 
in: zonder te aarzelen duwden ze te nieuwsgierige of te paniekerige figuranten weg van 
de plek des onheils. Natuurlijk slaagden de BHV’ers er in alle gewonden op tijd het pand 
uit te krijgen. Desondanks leverde de oefening een hoop verbeterpuntjes op en dus wordt 
er komende maand weer getraind. Potentiële figuranten die houden van nepbloed kunnen 
zich vrijwillig aanmelden.

Nederlandse topon-
dernemers zijn hoog-
opgeleid, meer dan 
60 procent heeft een 
academische opleiding. 
Bovendien presteer-
den ze beter dan de 
gemiddelde student. Na 
de universiteiten van 
Amsterdam (19%) en 
Rotterdam (14%) levert 
de UT (10%) de meeste 
topondernemers af. 

Dit blijkt uit nieuw 
onderzoek van het 
Amsterdam Center for 
Entrepreneurship (ACE) 

van de Universiteit van 
Amsterdam dat het oplei-
dingsprofiel van de 200 
succesvolste Nederlandse 
ondernemers in kaart 
brengt. Het gaat om men-
sen die zelf een bedrijf 
hebben opgericht, niet om 
topbestuurders van grote 
bedrijven. De resultaten 
spreken het overheersende 
beeld dat topondernemers 
weinig of geen opleiding 
nodig hebben, tegen. Ruim 
zestig procent van de suc-
cesvolle ondernemers heeft 
een universitair diploma op 
zak en 28 procent heeft een 

hogere beroepsopleiding 
gevolgd. De grootste leve-
ranciers van toponderne-
mers zijn de universiteiten 
van Amsterdam, Rotterdam 
en Enschede. De topon-
dernemers waren geen 
gemiddelde studenten. Zij 
hebben hun opleiding snel-
ler dan gemiddeld afgerond 
en studeerden vaker cum 
laude af, ondanks meer en 
omvangrijkere bijbanen. 
Verder volgden ze vaker 
dan de gemiddelde student 
een deel van hun studie in 
het buitenland en zijn ze 
relatief vaak gepromoveerd. 

Meer dan de helft van de 
topondernemers die lid was 
van een studie-  of studen-
tenvereniging, was actief in 
het bestuur. De succesvolle 
ondernemers waren dus 
succesvolle studenten.
Met behulp van moderne 
onderzoekstechnieken 
toonden de onderzoekers 
van het ACE eerder aan dat 
een hogere opleiding de 
succeskansen van onderne-
mers aanzienlijk vergroot. 
Het effect van opleiding op 
succes is voor ondernemers 
zelfs groter dan voor werk-
nemers. 

donderdag 25 en vrijdag 26 oktober

Banen googelen op 
 Innovatiefestival

Topondernemers: UT op derde plaats

Foto: Frans van der Veeken
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Shelltopman
opent Meander

Peter de Wit, president-direc-
teur van Shell Nederland, 
opent vrijdag 23 november 
op feestelijke wijze Meander, 
het nieuwe gebouw voor 
onderzoek en onderwijs in 
de procestechnologie, mate-
riaalkunde en vloeistofdyna-
mica. Meander, dat deel uit-
maakt van het Horstcomplex, 
huisvest onderzoeksgroepen 
op het gebied van chemi-
sche technologie, technische 
natuurkunde en de laborato-
ria van onderzoeksinstituut 
IMPACT.
Eerder die dag vindt het 
minisymposium ‘De ideale 
energiemix voor de komende 
100 jaar’ plaats. Drie scena-
rio’s voor de energievoorzie-
ning in de komende decennia 
komen daarin aan de orde. 
Zaterdag 24 november 2007 
houdt het Meander-gebouw 
een open dag. 



Met een bescheiden 
borrel in sociëteit de 
Sevende Camer vierde 
zeilvereniging Euros 
afgelopen vrijdag een 
mijlpaal in het bouw-
proces van haar nieuwe 
loods. De bouwvakkers 
bereikten toen namelijk 
het hoogste punt, en 
na het plaatsen van een 
vlag in de nok was het 
hoog tijd voor een bier-
tje. Zeilers en bouwers 
proostten op een goed 
verloop van het reste-
rende bouwproces.

Harwin Reemeijer, de offi-
cieuze nieuwbouwcom-
missaris van de zeilvereni-
ging, legt uit waarom het 
zogenoemde pannenbier 
wordt gedronken. ‘Het is 
een traditie om middels 
deze borrel de bouwers te 
bedanken voor het reeds 
geleverde werk en ze te 
motiveren voor de komen-
de maanden.’ De zeiler 
geeft toe dat de opkomst 
bij de borrel niet groot is. 
‘We hadden nog iemand 
van de Vastgoedgroep 
verwacht, de eigenlijke 

opdrachtgever, maar die 
bleek helaas verhinderd. 
Maar als de bouw helemaal 
af is, komt er zeker een 
echt groot feest.’
Reemijer is er ontzettend 
trots op dat in augustus 
werd begonnen met de 
bouw van de nieuwe loods 
op het watersportcomplex 
en dat deze in december 
voltooid zal zijn. ‘Feitelijk 
zijn we al sinds 1994 bezig 
met het regelen van een 
nieuwe opslag- en klus-
plaats voor onze boten, dus 
het is wel heel bijzonder 
dat deze er nu eindelijk 
bijna staat.’
Inmiddels azen veel ver-
enigingen op de oude 
loods van Euros, die op 
de campus staat, achter de 
Horst. Reemijer moet hen 
teleurstellen: ‘Dat gebouw 
werd in 1980 geplaatst met 
het idee het slechts tijdelijk 
te gebruiken, en is inmid-
dels echt afgeschreven. 
Ik verwacht dan ook dat 
het pand ergens volgend 
jaar gesloopt gaat worden, 
wanneer wij de nieuwe 
loods helemaal in gebruik 
hebben genomen.’

Vorige maand maakte 
een student via de 
nieuwsgroepen wereld- 
kundig dat hij een chip 
op de nieuwe collegekaart 
had ontdekt. Al snel 
stroomden de reacties 
- zoals ‘belachelijk’ of 
‘wat een geldverspilling’ 
- binnen. Velen klaagden 
ook over het feit dat 
de chip stoort met de 
gebouwenpas. gebruikers 
zijn daarom genoodzaakt 
hun gebouwenpas voor 
het scannen uit de 
portemonnee te halen. 
Een inventieve student 
kwam al snel met ‘de 
oplossing’: stop de kaart 
een halve minuut in de 
magnetron en voila: de chip 
is zwartgeblakerd en buiten 
gebruik, zo legde hij uit op 
de nieuwsgroepen.
Mirjam Groote Schaarsberg is 
als portefeuillehouder Sport 
& Cultuur namens de 
Student Union betrokken 
bij de ontwikkeling van 
de Xtra-card. ‘We hebben 
in samenspraak met CSA 
en ITBE inderdaad een 
chip in de passen laten 
plaatsen’, zegt ze. ‘Het 
lijkt ons handig wanneer 
studenten in de toekomst 

met hun collegepas toegang 
kunnen krijgen tot de 
gebouwen. Nu zijn daar 
nog aparte passen voor 
nodig.’ De bestuurster 
denkt de onrust wel te 
kunnen sussen: ‘Studenten 
hoeven niet bang te zijn 
dat we iedereen met de 
chip kunnen volgen. Het 

scannen werkt namelijk pas 
vanaf enkele centimeters 
afstand.’
Informatieanalist Herman 
Poorthuis van ITBE zegt dat 
de collegekaart-met-chip 
de aparte pasjes die nu nog 
worden uitgegeven voor 
gebouwtoegang, al op korte 
termijn gaat vervangen. 
‘Dat gebeurt nadat hierover 
definitieve afspraken 
zijn gemaakt met de 
bewakingsdienst.’ Poorthuis 
ziet dankzij de chip nog 
meer mogelijkheden voor 
de toekomst: ‘Ook de 
toegang tot sport – en 
cultuurvoorzieningen die 
Xtracard-houders mogen 
gebruiken, kan via de 
kaart geregeld worden. 
Dat kan met kaartlezers op 

toegangsdeuren binnen de 
gebouwen, of met behulp 
van tourniquets binnen 
en buiten de gebouwen. 
Ook zouden we de kaart 
kunnen gebruiken om de 
resultaten van bijvoorbeeld 
een fitnessschema bij te 
houden of het gebruik van 
kluisjes te automatiseren.’ 
Poorthuis zou het 
helemaal ideaal vinden 
als ook medewerkers over 
een gepersonaliseerde 
contactloze chipkaart 
zouden kunnen beschikken. 
‘Daarvoor moet eerst nog 
een voorstel namens de 
gezamenlijke diensten 
worden ingediend bij het 
CvB.’

Frans van der Veeken
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Collegekaart met chip
leidt tot speculaties

Op de online nieuwsgroepen is flink gespecu-
leerd nadat een student onlangs ontdekte dat 
de nieuwe collegekaarten (die tevens als Xtra-
card fungeren) met een chip zijn uitgerust. Een 
maatregel om alle studenten permanent te kun-
nen volgen, suggereerde de een. Of in de toe-
komst de enige manier om een collegezaal in te 
komen, voorspelde een ander. 

Slechts twee correcte oplossingen
Afgelopen zaterdag 
vond op de campus het 
Twents Kampioenschap 
Programmeren plaats, een 
voorronde van de Benelux 
Algorithm Programming 
Contest (BAPC). 

Vanaf 12 uur hadden de acht 
deelnemende teams vijf uur 
de tijd om de meest inge-
wikkelde problemen met een 
nieuw te schrijven program-
ma op te lossen. Met slechts 
twee correcte oplossingen 
wist ´Illuminati´, bestaan-
de uit Dong Nguyen, Joris 
Kinable en Arnold Overwijk, 
de overige teams achter zich 
te laten.

Ieder jaar verzamelen 
de beste programmeurs 
van de UT zich voor het 
Twents  Prog rammeer 
Kampioenschap (TKP), 
alwaar zij uitgedaagd wor-
den om uiteenlopende 
problemen op te lossen 
met snel en goed program-
meerwerk. Op dit evene-
ment kunnen zij zich tevens 
plaatsen voor de Benelux 
Algorithm Programming 
Contest (BAPC), een wed-
strijd die op 27 oktober in 
Twente plaatsvindt voor 
alle universiteiten van de 
Benelux. Informaticastudent 

Boris de Wilde (die in 2006 
zelf goud won op het WK 
Programmeren in Texas) zit 
in de organisatie van zowel 
het TKP als de BAPC: ‘De 
deelnemers krijgen acht 
problemen voorgeschoteld, 
waarbij ze vrij zijn zelf de 
volgorde te bepalen. De vier 
beste teams gaan door naar de 
BAPC, wat weer een voor-
ronde is van de Noordwest 
Europese programmeerwed-
strijd.’
Aangezien ‘Illuminati’ het 
enige Twentse team was met 
twee correcte oplossingen, 
wisten zij zaterdag de hoofd-
prijs op hun naam te zetten. 
Overall een beetje een tegen-
vallende score, zo vindt De 
Wilde: ‘Op de andere univer-
siteiten hadden de winnaars 
soms vijf of zes goede oplos-
singen, dus in de voorrondes 
heeft Twente eigenlijk niet 
zo heel best gescoord. Dit 
kwam eigenlijk vooral door-
dat alle deelnemers zich in 
het begin stukbeten op een 
opgave die vrij voor de hand 
liggend leek, maar waarvoor 
een algoritme veel te moei-
lijk was. Zo verloren ze veel 
tijd.’ Schrale troost: ook op 
de andere deelnemende uni-
versiteiten werd er voor deze 
breinbreker geen correcte 
oplossing gevonden. De deelnemers aan het Twents Kampioenschap Programmeren beten zich stuk op een opgave die vrij voor de hand liggend leek.

Foto: Gijs van Ouwerkerk

Het zwarte rechthoekje geeft aan waar de chip zit: net onder het woord Sciences, rechtsonder op de kaart.

op de online nieuwsgroepen

matige score op twents kampioenschap programmeren

Pannenbier
voor Euros

Foto: Frans van der Veeken

In december moet de nieuwe loods klaar zijn.



Handels- & OndernemingsrecHt, aansprakelijkHeidsrecHt, incassO, VennOOtscHapsrecHt, FaillissementsrecHt, mededingingsrecHt, intellectuele eigendOm & ict-recHt, arbeidsrecHt, ambtenarenrecHt, 
bOuw- & wOOnrecHt, milieurecHt, letselscHade, persOnen-, Familie- & erFrecHt, straFrecHt, aanbestedingsrecHt, ruimtelijk bestuursrecHt, OVerHeidspraktijk, planscHade, OnteigeningsrecHt, VastgOedrecHt

Het zakenblad incompany concludeert na onafhankelijk onderzoek onder 170 gerenom-

meerde bedrijven dat we het beste advocatenkantoor en de beste dienstverlener van 

2007 in nederland zijn. daar zijn we natuurlijk heel blij mee, vooral omdat de mening van 

ruim vijfduizend mensen meetelde voor dat resultaat. we zijn op vier criteria beoordeeld: 

resultaat, knowhow, prijs en service. en op die vier punten haalden we de hoogste score 

ooit! we hebben natuurlijk ook hard gewerkt om de beste te worden, maar we zeggen 

niet dat we het wel hadden verwacht. daarvoor zijn we gelukkig te veel damsté. doe maar 

gewoon. maar we doen het wel goed met onze 120 medewerkers. Ook de komende jaren! www.damste.nl

*

ze
zeggen 

dat
wij de 
beste
zijn.

bedankt!



Wat doet 
oma eigenlijk 

overdag?
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SPE

Wo. 17 okt. Taizéviering, zingen, stilte, ont-
moeting en gesprek staan centraal. De 
viering wordt door studenten voorbereid. 
Vrijhof/Stiltecentr – 2e verd.– 233.  Di. 23 okt. 
Zenmeditatie – 20.00 uur – Vrijhof/Stiltecentr 
233 – inloop vrijblijvend. Wo. 24 okt. Cursus 
Lunchmeditatie voor studenten - In de huidige 
tijd ontstaat door hoge eisen, studiedruk, ver-
plichtingen en verantwoordelijkheden, steeds 
meer de behoefte aan stilte – 12.30 – 13.30 
uur – Vrijhof/Stiltecentr 233. Wo. 24 okt. 2e 
Bijeenkomst Soulmates; workshop fotografie; 
op zoek naar de ultieme portretfoto -  19.30 
uur – Vrijhof k. 243. Zo. 14 okt. Ochtendgebed 
vg. Henk v.d. Berg - Vrijhof/ Audiozaal – 10.30 
uur. Zo. 21 okt. Oecumenische Vieringen 
Drienerlo, vg. Henk v.d.Berg, m.m.v.  koor , kin-
deroppas aanwezig Vrijhof/Audiozaal – 10.30 
uur. “Bewogen Beelden” Geloof, hoop en liefde 
spelen een belangrijke rol in de videopresen-
tatie. Vrij te bezichtigen in het Stiltecentr 233 
– tijdens openingstijden Vrijhof. Alle activi-
teiten zijn gratis. Informatie/SPe activiteiten: 
www.utwente.nl/spe, Vrijhof 2e verd. k243 - 
053 4892369 di-wo-do middag (secr.),  spe@
disc.utwente.nl. Op di-en do middag is stu-
dentenpastor Arent Weevers aanwezig k245 
– 053 4892378 a.j.weevers@home.nl ook voor 
een persoonlijk gesprek.

BIBLIOTHEEK

Library Lunch and Learning

De UB organiseert het gehele seizoen Library 
Lunch and Learning meetings, waar een 
dienst of produkt onder de aandacht wordt 
gebracht. LLL vindt plaats elke dinsdag tus-
sen-de-middag, 12.45 - 13.15 uur, geen kos-
ten, vrije inloop. De voertaal is Engels en/
of Nederlands, afhankelijk van wie komt. 
October 16: Wondering what’s behind those 
doors? Library and stock rooms tour. October 
23: In welk wetenschappelijk tijdschrift zal ik 
publiceren? Bert Boxem vertelt over de kwali-
teit van tijdschriften. (NL). 

PubLish or Perish 

Publish or Perish is a software program that 
retrieves and analyzes academic citations. 
It uses Google Scholar to obtain the raw cita-
tions and then analyzes these. Are you apply-
ing for tenure, promotion or a new job? Do 
you want to include evidence of the impact 
of your research? Is your work cited in jour-
nals which are not ISI listed? Then you might 
want to try Publish or Perish, designed to 
help individual academics to present their 
case for research impact to its best advan-
tage. Publish or Perish is provided courtesy of 
Harzing.com. It is free for personal non-profit 
use. See http://www.harzing.com/resources.
htm#/pop.htm.

STICHTING FACULTY CLUB

uitnodiging tête à tête-bijeenkomst: 
carePort twente? 

Op donderdag 11 oktober, 17.00 – 18.15 uur, in 
de Blomzaal van de Faculty Club, zal 
Tom Bade, directeur van Kenniscentrum 
Triple E een presentatie geven over de ideeën 
en mogelijkheden van een Careport Twente, 
waarna hij met de aanwezigen van gedach-
ten zal wisselen. Tom Bade is de auteur van 
het rapport van ‘Airport naar Careport’ dat is 
opgesteld door de Denktank Klankbordgroep 
Luchthaven Twente die zich heeft gebo-
gen over een  alternatieve invulling van de 
gebiedsontwikkeling van en rond de lucht-
haven Twente. Tijdens en na de bijeenkomst 
zullen hapjes en drankjes worden geserveerd. 
Het bestuur van de Stichting Faculty Club 
nodigt u van harte uit deze bijeenkomst bij 
te wonen. 

MEDISCH CENTRUM

Campus huisartsenpraktijk, open voor 
nieuwe patiënten. www.campushuisarts.
nl, tel. 053-4898000. # Tandarts H. Huizinga. 
Behandeling volgens afspraak. Inschrijving 
dagelijks. Openingstijden: ma-do van 08.00-

ontwikkeLen van een onderwijskundig sPeL

 
De Wetenschapswinkel is altijd op zoek naar 
studenten. Hieronder een greep uit ons aan-
bod. Iets onderwijskundigs doen naast je stu-
die? Praktisch en creatief bezig zijn? Jongeren 
ergens bewust van maken? De stichting 
Actiefonds Mijnen Ruimen uit Nijmegen 
zamelt geld in om daarmee landmijnen en 
ander achtergebleven oorlogstuig te helpen 
opruimen. In veel Derde Wereld landen is dit 
een probleem. Veel mensen, m.n. jongeren, 
weten niet hoe groot dit probleem is en wat 
de gevolgen kunnen zijn. Door het spel (bord-
/evenementenspel) dat jij gaat ontwerpen 
komt hier verandering in. Lijkt het jou leuk 
om dit actiefonds met jouw onderwijskun-
dige kennis te ondersteunen en tegelijkertijd 
praktisch bezig te zijn? Neem dan even con-
tact op! Meer informatie Martine ter Braack, 
wewialgemeen@disc.utwente.nl. Je kunt deze 
opdracht natuurlijk ook met meer personen 
gaan uitvoeren.

afscheidsrecePties

Prof.dr. L.C.E. Struik (TNW), vrijdag 12 okto-
ber 2007, aanvang 13.30 uur, De Spiegel 6.  
Prof.dr. C.C.J.M. Millar (MB), vrijdag 26 okto-

ber 2007, aanvang: 16.00 uur, Amphitheater 
De Vrijhof.
Prof.dr.ir. W. van Etten (EWI), vrijdag 2 
november 2007, aanvang: 16.00 uur. Locatie: 
Amphitheater De Vrijhof. 

oProeP bhv-Leden

Het BHV-team zoekt enthousiaste collega’s 
die deel willen uitmaken van een gemotiveerd 
BHV (dag) team. De UT biedt de gelegenheid 
de BHV-opleiding en taakuitvoering te kun-
nen uitvoeren onder werktijd. BHV-taken: - 
het bieden van eerste hulp aan je medemens; 
- het beperken en bestrijden van een begin-
nende brand; - in werk zetten en begeleiden 
bij ontruiming; - het voeren van een goede 
en duidelijke communicatie. a. Hij/zij raakt 
niet snel in paniek. De BHV’er treedt op als 
voorpost van ambulance, brandweer of poli-
tie. Die taak houdt meestal op bij aankomst 
van professionele hulpverleners die over 
het algemeen zeer snel ter plekke zijn. – De 
BHV’er moet in goede conditie verkeren en 
hij/zij dient deze conditie te onderhouden. - 
Daarnaast werkt het team met calamiteiten 
protocollen en praktijksituaties die zo waar-
heidsgetrouw mogelijk nagebootst worden. – 
Het team traint 1 à 2 x per jaar bij een extern 
trainingscentrum. – BHV gaat, indien moge-
lijk, 1x per jaar op excursie om bij een ander 
bedrijf in de BHV keuken te kijken. – Hij/zij 
durft het voortouw te nemen in handelen, 
kan goed communiceren en overzicht bewa-
ren; - Het teamlid wordt opgeleid voor BHV’er 
en bediener van een AED (hartdefribilator).  
(opleiding BHV = 3 dagen bij de Arbodienst). 
Informatie: Corinne Holtkamp-Kleine, e-mail: 
C.J.Holtkamp-Kleine@utwente.nl. 

ORATIES

Prof.dr. J.G.E. Garderniers, benoemd tot hoog-
leraar Mesoscale Chemical Systems aan de 
faculteit Technische Natuurwetenschappen 
over ‘Het is klein, groen en ongevaarlijk. 
Over miniaturen in de chemie’, donderdag 1 
november 2007, 16.00 uur, Amphitheater De 
Vrijhof.

16.00 uur, tel. 053-4894600. Tijdelijke ves-
tiging aan de Boulevard. # Fysiotherapeut 
R. Polman. Behandeling volgens afspraak. 
Openingstijden: ma-vrij van 07.30-21.00 uur, 
tel. 053-4894181 of 06-17366657. Tijdelijke 
vestiging aan de Boulevard. polman@fysio-
net.nl, www.fysiotherapie-enschede.nl.

ALLE FACULTEITEN

Promoties

V. Rajan (TNW) over ‘Speckles in laser doppler 
perfusion imaging’, 11 oktober 2007, 15.00 
uur, SP2.
ir. J.H.R. Schrader (EWI/CTIT) over ‘Wireline 
equalization using pulse-width modulation’, 
11 oktober 2007, 16.45 uur, SP2.
J.P. Voss (MB) over ‘Designs on governance. 
Development of policy instruments and 
dynamics in governance’, 18 oktober 2007, 
13.15 uur, SP7.
mw. drs. D.I. Rozkiewicz (TNW/MESA+) over 
‘Covalent microcontact printing of biomole-
cules’, 18 oktober 2007, 15.00 uur, SP2.
ir. J.H. Ganzevles (MB) over ‘Technologie voor 
mens en milieu. Een actor-netwerk analyse 
van de ontwikkeling van energietechnologie 
voor woningen’, 18 oktober 2007, 16.45 uur, 
SP2.
Fazal (EWI) over ‘Development of a gas micro-
valve based on fine- and micromachining’, 19 
oktober 2007, 15.00 uur, SP2.
ir. F.J.L. Everaerts (TNW/BMTI) over ‘A novel 
approach in cross-linking of bioprosthetic 
heart valves’, 19 oktober 2007, 16.45 uur, SP2.
M. Mikrut (CTW/IMPACT) over ‘Low surface 
energy rubber materials: relationship bet-
ween network architecture and tack of silico-
ne rubbers’, 25 oktober 2007, 13.15 uur, SP2.
P.C. Rusu (TNW/MESA+) over ‘Charge transfer 
and dipole formation at metal-organic inter-
faces’, 25 oktober 2007, 15.00 uur, SP2.
S. Manlove (GW/IBR) over ‘Regulative support 
during inquiry learning with simulations and 
modeling’, 25 oktober 2007, 16.45 uur, SP2.
A.J. Wesselink (CTW/IGS) over ‘Integraal 
waterbeheer: de verweving van expertise en 
belangen’, 26 oktober 2007, 13.15 uur, SP2. 
J. Bosman (CTW) over ‘Processes and strate-
gies for solid q-switch laser marking of poly-
mers’, 26 oktober 2007, 16.45 uur, SP2.

CTW

afstudeercoLLLoquium me

D. Dros (TS) over ‘Modelling and Measurements 
of Free Surface of Water Bath used in Wet-
Spinning Process’, 26 oktober 2007, 14.00 uur, 
N.109. 

afstudeercoLLoquia ide

J. Bode (MPD) over ‘Revitalizing dormant nos-
talgic brands from a packaging design per-
spective’, 1 november 2007, 14.00 uur, N.109. 
H. Mulhof (D&S) over ‘Vormgeven voor oude-
ren’, 1 november 2007, 14.30 uur, Z.203.

EWI

2 m.sc. assignments in the area of 
ambient inteLLigence

Telematica Instituut (Enschede, NL) has 2 
M.Sc. assignments in the area of Ambient 
Intelligence (ubiquitous computing). In an 
ambient intelligence environment, users are 
surrounded by ‘intelligent’ electronic devices 
that provide personalized services and com-
munication facilities (e.g. by taking the loca-
tion or activity of that person into account). 
Assignment 1: developing new mechanisms 
that allow administrators to add new sen-
sors to such an environment without any 
configuration. Assignment 2: developing 
new programming abstractions that enable 
software developers to build context-aware 
applications more easily. We are looking for a 
Computer Science or Telematics student with 
Java programming experience. Duration of 
both assignments: 6-7 months. Monthly net 
fee: EUR 300. More information: vacatures.
telin.nl.

gezocht: studentassistent

Gezocht: studentassistent voor het maken 
van een demonstratieversie van de Virtuele 

Info mededelingenrubriek

De ruimte voor mededelingen op deze INFO-pagi-
na’s is beperkt. De redactie wijst indieners van kopij 
erop dat hun mededelingen alleen worden geplaatst 
indien deze kort en bondig zijn. 
Aanleveren in Word, e-mail (info@utnws.utwente.nl) 
bij de redactie op kamer 217 (Vrijhof). Lengte: maxi-
maal 100 woorden, platte tekst (geen tekens, niet 
vet, niet onderstreept, woorden en/of zinnen niet 
in hoofdletters. Tekst zoveel mogelijk achter elkaar 
(geen returns gebruiken).
Lever uw mededelingen zoveel mogelijk in één 
bestand aan en mail dit in één keer door naar de 
redactie.
Info kopijsluiting voor de krant van donderdag: 
maandag 14.00 uur. Kopij die later arriveert wordt in 
de wacht gezet voor de week daarna. Kleine wijzigin-
gen zijn mogelijk tot dinsdagmiddag 14.00 uur.

Skillslabmedewerker
Technische Natuurwetenschappen (TNW)

Technische medewerker (38 uur per week)
Construerende Technische Wetenschappen (CTW)

UD Human Resource Management
Bedri j f ,  Bestuur en Technologie (BBT)

Vacatures interne werving

op zoek
naar een andere baan?

Meer informatie en vacatures: www.utwente.nl/vacatures
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Assistant Professor ‘cells on chips’ 
Electrical Engineering, Mathematics and Computer Science

Universitair Docent ‘Curriculuminnovatie’
Gedragswetenschappen 

Promovendus ‘Molecular diagnostics: towards a realistic form 
of ethical TA’
Gedragswetenschappen

P&O-adviseur 38 upw (32 upw bespreekbaar)
Elektrotechniek, Wiskunde en Informatica

Facilitair Teamleider 
Facilitair Bedrijf 

Bootsman voor 30 uur per week
Dienst Studentenvoorzieningen & Campus
 

Afdelingshoofd Archief
Servicecentrum Bibliotheek en Archief  

Assistant professor in the utilization of biofuels
Engineering Technology

2 Promovendi ‘Bayesian Methodology for Cross-National 
Research’
Gedragswetenschappen

PhD Fouling and corrosion in waste combustion processes
Engineering Technology 

2 PhD Production of a green refinery feed via catalytic 
pyrolysis of biomass 
Engineering Technology 

  Algemeen

O  raties

Bibliotheek

S  pe

  Alle faculteiten

CTW

EWI

Medisch centrum

Stichting Faculty Club



Verhalenverteller, een bij HMI ontwikkeld 
systeem voor automatische verhaalgeneratie. 
De belangrijkste taak is het verder uitontwik-
kelen van de narrator component, die een for-
mele representatie van de verhaalinhoud om 
moet zetten naar een Nederlandse verhaal-
tekst. Veel werk is al gedaan aan de narrator, 
maar de aansluiting tussen de formele ver-
haalrepresentatie en de structuren waarmee 
de narrator werkt, is er nog niet. Dit maakt dat 
het nog niet mogelijk is om de gegenereerde 
verhalen ook echt te vertellen. Precies hier ligt 
de belangrijkste taak voor de studentassistent. 
Meer informatie: m.theune@ewi.utwente.nl.

afstudeercoLLoquia cs

M. Horsman over ‘A realistic simulation frame-
work for the communication protocol stack in 
wireless sensor networks’, 12 oktober 2007, 
14.00 uur, WA 204 (Demozaal). 
M.T. Witteman over ‘Efficient proximity detec-
tion among mobile clients using the GSM net-
work’, 18 oktober 2007, 14.00 uur, LA 1814. 
M. van der Veen over ‘Sparse Matrix Vector 
Multiplication on a Field Programmable Gate 
Array’, 23 oktober 2007, 15.00 uur, LA 1812.

afstudeercoLLoquium hmi

C. Versloot over ‘Cross-Document Named 
Entity co-reference resultion for Dutch.  As 
a pre-process for Named Entity based text 
mining’, 24 oktober 2007, 15.45 uur, WA 204 
(Demozaal).

afstudeercoLLoquia teL

H. Schaap over ‘Wireless Sensor Network 
standard for Logistic Processes’, 12 oktober 
2007, 16.00 uur, WA 204 (Demozaal).
T. Osinga over ‘Evaluation of the MIDAS mid-
dleware in a mobile healthcare scenario’, 25 
oktober 2007, 16.00 uur, WA 204 (Demozaal).

afstudeercoLLoquium inf

A. Kock over ‘Enhancing synthetic speech with 
filled pauses’, 22 oktober 2007, 16.00 uur, CU 
B101.

afstudeercoLLoquia eL 

E. Staijen (doctoraal) over ‘Direct comparison 
of ‘in contact’ and ‘contactless’ conductivity 
detection in microchip capillary electrophore-
sis’, 18 oktober 2007, 16.00 uur, WA 3.

extra coLLege information retrievaL 
(216040)

Voor HMI-studenten. Op 16 januari 2008 het 
7e en 8e uur vindt er een extra college plaats 
in zaal LA 1812.

GW

afstudeercoLLoquium wwts

J. Scheeres over ‘Toegepaste natuurweten-
schappelijk onderzoek in Nederland, een his-
torische case-study’, 25 oktober 2007, 14.00 
uur, SP 7. 

afstudeercoLLoquium edmm

A. Vis (Bachelor) over ‘Bijdrage van het com-
petentiegericht onderwijs op het verminde-
ren van het voortijdig schoolverlaten binnen 
het middelbaar beroepsonderwijs’, 11 oktober 
2007, 14.00 uur, CU B103. 

coLLoquia tcw

K. Zomer over ‘De ontwikkeling van een meet-
instrument naar de kwaliteit van interorga-
nisationele samenwerking’, 12 oktober 2007, 
11.00 uur, VR zaal 6.
L. Bensink over ‘Kwaliteit nader bekeken. Een 
onderzoek naar de kwaliteit van dienstver-
lening aangeboden door het facilitair bedrijf 
van de Twentse Zorgcentra aan haar interne 
klanten’, 18 oktober 2007, 16.00 uur, SP7.
S. Vonderhorst over ‘MRSA... stress?  Een 
kwalitatief onderzoek naar de behoeften van 
MRSA-dragers in de thuissituatie’, 19 oktober 
2007, 16.00 uur, CU C238
E. van der Reijden over ‘Interpersoonlijke 
Massamediale Communicatie - een contradic-
tio in terminis?’, 19 oktober 2007, 16.00 uur, 
CU B209. 
A. van der Kolk over ‘I&D + kennis = delen  Een 
onderzoek naar het verbeteren van de kennis-
deling binnen het cluster I&D van BMC’, 23 
oktober 2007, 10.00 uur, CU B101. 
E. Dijkstra over ‘Waardering en effect van 
besliskundige hulpmiddelen. Resultaten van 

survey/pretest-posttest onderzoek’, 26 okto-
ber 2007, 14.00 uur, CU B103.

verPLaatsing Presentatie curricuLum, 
instructie en media:Praktijkoriëntatie 
(197021) 

Voor EDMM. Dinsdagmiddag 22 april 2008 ver-
valt. Nieuwe datum donderdag 24 april 2008 
de gehele ochtend in CU B103. 

twee afstudeerstages/werkoPdrachten/
bacheLoroPdrachten voor tnw/gw 

Onderzoek effect omgeving bij Reggeland 
Zorgvoorzieners en Web developer bij 
Starsale? Informatie: www.integrand.nl, resp. 
opdracht 3577 en 3594. Zie mededeling TNW. 

MB 

coLLoquia master ie&m 

S. Ootjers over ‘Adjusted Present Value: A 
study on the properties functioning and appli-
cability of the adjusted present value com-
pany valuation model’, 18 oktober 2007, 15.45 
uur, HO B 1212. 
M.W.H. Roeloffzen over ‘Trade-off between 
service and inventory costs – Rationalizing 
safety stocks within NXP Semiconductors’, 18 
oktober 2007, 15.45 uur, HO B 1224.
L.G.J. van Bokhorst over ‘Comparing Best 
– in – Class Biology Research Institutes: A 
Benchmark Study for the  Netherlands Cancer 
Institute’, October 24, 2007, 15.45 hrs., SP7.

coLLoquium master hm

M. Fledderus over ‘Elektronisch Zorgdossier: 
een zorg? Een evaluatiestudie van de invoe-
ring van het Elektronisch Zorgdossier ten 
behoeve van verdere implementatie daarvan’, 
26 oktober 2007, 15.45 uur, SP7. 

coLLoquium master Pa

T.H. Visser over ‘The Bologna Declaration and 
its implementation in Russian higher educati-
on and at Kazan State University’, 25 oktober 
2007, 15.45 uur, HO 9128.

coLLoquium master ba

J.L. Dominguez Barragan en T. Kruse over 
‘Reengineering the Business Care Approach’, 
October 15, 2007, 13.45 hrs., SP7.

coLLoquia master es (recent)

Z. Manitaras over ‘ESDP and NATO: 
Establishing New Links for a Trustworthy 
and Efficient Global Securety Relationship’, 
October 10, 2007. 
N. Wiersbin over ‘Do/How do countries learn 
from each other? A closer look to Germany and 
Sweden and the fourth pillar of the European 
Employment Strategy – Equal Opportunities 
and the parental leave system in Germany 
and Sweden’, October 10, 2007. 

coLLoquia tbk

S.R. de Jager (bachelor) over ‘Maatschappelijk 
verantwoord ondernemen in de bouwsector’, 
15 oktober 2007, 10.30 uur, SP7.
M.G.R. Severs (doctoraal) over ‘The IAS 
39Accounting Implications for Foreign 
Exchange Derivatives’, 19 oktober 2007, 13.45 
uur, SP7. 

the track meeting for msc ba - 
financiaL management

The track meeting  for MSc BA - Financial 
Management will be held on Wednesday 
October 17, 2007 in the lunch break (12.30-
13.30 o’clock). Location: SP5.

TNW

coLLoquia tn

T.P.Blauwendraat (doctoraal) over‘Characteri-
zation of Sputtered Erbium-doped Aluminium 
Oxide for Active Integrated Optics’, 12 oktober 
2007, 16.00 uur, SP5. 
M. Tesselaar (doctoraal) over ‘Real-
time Ellipsometry on Cesium-Telluride 
Photocathode Formation and Multiphoton 
Photoelectric Emission from Copper’, 18 okto-
ber 2007, 16.00 uur, HR N109. 
H.J. Teunissen (doctoraal) over ‘Multipass 
amplifier for Terawatt Ti: Sapphire laser 
system’, 19 oktober 2007, 16.00 uur, SP5.

onderzoek effect omgeving bij reggeLand 
zorgvoorzieners 

 Afstudeerstage/werkopdracht/Bacheloropdracht 
voor TNW/GW. In wooncomplex de klokstee 
(106 ruime appartementen voor 55+) wordt 
in pilot ‘Sophia’, die net gestart is en loopt 
tot 1-06-08, gepoogd om het concept van het 
nieuwe wonen, service en zorg, al experimen-
terend, in de praktijk uit te proberen; in dit 
concept staat de bewoner en de mederwerker, 
die de zorg of de service uitvoert, centraal. 
Deze pilot wordt ondersteund door de staats-
secretaris, mevr. Bussemaker van VWS en uit-
gevoerd door de Carint Reggeland Groep i.s.m. 
Lyonesse en TNO (voor opstellen normenka-
der t.b.v. certificeren van de organisatie en 
de individuele mederwerkers). De opdracht 
voor het onderzoek is om het effect van de 
fysieke omgeving op het welbevinden van de 
bewoners (Healing environment) te meten. 
Derhalve is de vraag om een onderzoeksopzet 
te maken om dit te meten (o-meting, evt. tus-
senmeting en eindmeting). De 0-meting moet 
al voor 15-10-07 plaatsvinden. Informatie: 
www.integrand.nl, opdracht 3577. 

web deveLoPer bij starsaLe?  

Afstudeerstage/Werkopdracht/Bacheloropdracht 
voor TNW/GW. Je bent een zelfstandige, innova-
tieve en kwaliteitgerichte webapplicatie ont-
wikkelaar. Je hebt een groot analytisch vermo-
gen en je bent in staat in teamverband projec-
ten en oplossingen te ontwerpen, ontwikkelen 
en coördineren. We bieden een uitdagende 
baan in een internationaal bedrijf, met goede 
primaire -en secundaire arbeidsvoorwaarden. 
Je komt te werken in een jong en enthousiast 
team met internationale projecten bij toon-
aangevende klanten. Daarnaast krijg je vol-
doende doorgroeimogelijkheden en veel ruim-
te voor eigen initiatief. Starsale wil graag meer 
zijn dan een werkgever alleen! Informatie: 
www.integrand.nl, opdracht 3594.

soft matter course (357000)

In deviation from the information presented 
in VIST, the ‘soft matter’ course will this year 
aim at understanding the behaviour of soft 
matter in biological systems. The course will 
be based on the text book ‘applied biophysics 
- a molecular approach for physical scientists’ 
by T.A. Waigh. A selection of topics will be 
made during the first meeting, on Monday 12 
November, 10:40, in room Z126 of the hors-
tring. For further information, please contact 
W.K. den Otter or J.T. Padding.

STUDENT UNION

bestuur student union

Wil jij een jaar lang tegen een zeer aantrek-
kelijke prijs sporten, met cultuur bezig zijn en 
gratis boeken lenen bij de bibliotheek? Schaf 
dan nu een Xtra-card aan. Tot 15 oktober 
kun je deze kaart aanschaffen voor maar 50 
euro # Projecten waar de Student Union mee 
bezig is, zijn te vinden op www.studentunion.
utwente.nl/projecten # UnionShop: Alle zip-
pers zijn in de maand oktober te koop voor 
slechts EUR 29.95 # Heb je zin in een kopje 
koffie, maar geen tijd, kom naar de UnionBar 
en bestel dan de lekkere Illy to go. Probeer ook 
eens een broodje van de maand voor EUR 2.50 
in de UnionBar.

STUDIEVERENIGINGEN

stress

Wil jij ook op studiereis met een interconti-
nentale bestemming, maar zelf de bestem-
ming bepalen en de rest van de reis organi-
seren? Een hele interessante ervaring die je 
gewoon niet kan missen. Eenmaal als com-
missielid heb je de schone taak om van ‘niks’ 
een geweldige reis neer te zetten! Heb jij de 
informatiebijeenkomst gemist maar lijkt het 
je toch gaaf om een intercontinentale studie-
reis te organiseren? Kom eens langs bij Stress, 
bel of mail naar André: a.deroos@stress.
utwente.nl.

Paradoks

Over een week stopt jullie huidige bestuur 
‘Proprioceptie’ alweer met haar bestuursjaar. 
Woensdag zullen zij hun gevoerde beleid ver-

dedigen bij de Wissel-ALV, waarna iedereen op 
donderdag het nieuwe bestuur kan feliciteren 
met hun aanstelling. # 16 oktober: Wintersport 
interesse bijeenkomst # 17 oktober: Wissel-
ALV # 18 oktober: Wisselborrel # 21 novem-
ber: Retro! # 14 december: Wintersport met 
Paradoks! # Voor meer informatie: www.para-
doks.utwente.nl.

e.t.s.v. scintiLLa

Komende dinsdag zal de wissel-ALV van 
E.T.S.V Scintilla plaatsvinden om 20:00 in de 
Hogekamp, iedereen is uitgenodigd. # De stuk-
ken voor de wissel-ALV staan online: www.
scintlla.utwente.nl/alv # Woensdag 17 oktober 
om 16:00 is de constitutieborrel van het nieuwe 
bestuur in de Tombe # Meer info en een actuele 
agenda: www.scintilla.utwente.nl.

isaac newton

Nu de Horst weer vrij te betreden is door de 
hoofdingang en het bier binnen de Horst weer 
mag vloeien, wordt er direct van deze gelegen-
heid gebruik gemaakt om de herfstbok weer 
van stal te halen. Laat de vakken even voor 
wat ze zijn en kom donderdag vanaf 15:30 
naar borrelkelder Diepzat. # Schrijf je snel in 
als je mee wilt met het eerstejaarsweekend, 
zodat ook jij de rest van de eerstejaars beter 
kan leren kennen. Heb je nu geen geld bij je? 
Geen nood; vraag naar een machtiging en je 
kunt alsnog mee. # Do you feel lucky, punk? 
Kom dan je geluk beproeven tijdens de poker-
avond in borrelkelder Diepzat op 17 oktober. 
Voor eten wordt gezorgd. Er zijn mooie prij-
zen beschikbaar, dus schrijf je snel in aan de 
Newtonbalie.

CULTUUR

mso zoekt hoornisten en hoboïsten

Musica Silvestra Orkest (MSO) repeteert 
sinds dit studiejaar op maandagavond in de 
Audiozaal. MSO is op zoek naar hoornisten en 
hoboïsten. Verder is er plek voor fagot, trom-
pet, trombone, slagwerk, viool, altviool, cello en 
contrabas. Wil je eens ervaren hoe het is om 
bij dit studentensymfonieorkest van Enschede 
te spelen, kom dan op een maandag naar de 
Vrijhof van de Universiteit Twente, Audiozaal. 
We repeteren van 20.00 tot ongeveer 22.30 uur. 
Voor meer informatie over MSO: www.mso.
utwente.nl. 

sPeLLenvereniging fanaat

Donderdag 25 oktober om 20.00 uur 
de Algemene Leden vergadering in de 
Drakenkelder. De stukken zullen een week 
van te voren bij downsloads te vinden zijn. Na 
afloop zal er gezellig koffie/thee met gebak zijn. 
Verder is iedereen van harte welkom om elke 
dinsdag en donderdag van 20:00 tot 24:00 op de 
verenigingavond om een spelletje te spelen.

PAKKERIJ

c.s.v. aLPha

Donderdag 11 oktober is de jaarlijkse PP herfst-
wandeling. Deze staat garant voor chocomel, 
Beerenburg en een hoop gezelligheid. Schrijf 
je in op de website! # Later op de donderdag-
avond is er weer een sociëteitsavond. # Vrijdag 
12 oktober houden De Kadullen hun huisfeest 
met als thema Het Grote Boze Burgerfeest 
(ook voor niet-burgers). # Dinsdag de 16e is de 
Wissel-ALV van Alpha! # Donderdag 18 okto-
ber is er zoals elke week een sociëteitsavond 
in Flux. # C.S.V. Alpha, voor een goed gesprek 
bij een biertje! Kom eens op donderdagavond 
langs in onze sociëteit Flux (Pakkerij), check 
www.csvalpha.nl, of mail naar bestuur@csval-
pha.nl.

a.s.v. taste

Komende vrijdag zal de tweede lichting van 
A.S.V. Taste beginnen aan de introductieperi-
ode. Tot vrijdag bestaat er dus nog de kans je 
in te schrijven en deel te nemen aan de tweede 
introductieperiode. Bedenk dat je anders weer 
een jaar moet wachten. Inschrijven? Kom even 
langs op de kroeg of neem contact op met het 
bestuur! # Daarnaast vindt aanstaande don-
derdag, vrijdag, zaterdag en zondag de werk-
actie bij de Military plaats In Boekelo, waar 
vele leden zich inzetten voor de vereniging. # 
Voor vragen of informatie kun je terecht op 
onze website www.asvtaste.nl of bel/mail 053-
4326238/bestuur@asvtaste.nl. 
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DAGMENU’S Week 43 

Maandag 22 oktober
Kip kerrie, Rookworst of Vegetarische worst

Madrassaus of Jus 

Rijst of Stampot zuurkool

Groente macedoine of Gepofte appel 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Dinsdag 23 oktober
Gebakken vis, Twentse gehaktbal of 

Vegetarische hamburger

Ravigotte saus of Jacht saus 

Friet of Pommes duchesse

Doperwten/wortelen of Spinazie a la creme 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Woensdag 24 oktober
Indische macaroni, Sucade lapje of 

Vegetarische macaroni

Tomatensaus of Vleesjus 

Geraspte kaas 

Gekookte aardappelen 

Roerbakgroenten of Spruiten 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Donderdag 25 oktober
Schouderkarbonade, Zigeunerschnitzel of 

Vegetarische schnitzel

Uiensaus of Zigeunersaus 

Gekookte aardappelen of Gebakken  

aardappelen

Gesauteerde witlof of Romano bonen

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Vrijdag 26 oktober
Mexicaanse stoofschotel, Blinde vink of 

Gevulde courgette

Paprika saus of Vleesjus 

Rijst of Rosti 

Brocolli mix of Prei a la creme 

Rauwkostsalade – Dessert naar keuze

Maandag 22 t/m vrijdag 26 oktober

Hap aan de Tap

Stoofschotel herfstbok

Puree & rauwkostsalade

Superhap

Paella met kip, garnaaltjes en diverse  

vissoorten

Postbus 217, 7500 AE Enschede

Studentenrestaurant

DAGMENU’S  Week 42

Maandag 15 oktober 
Speklap, Varkensoester of Gevulde tomaat

Vleesjus, Pepersaus 

Stamppot Boerenkool, Pommes croquettes of 

Gebakken aardappelen

Zoetzuur of Bloemkool 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Dinsdag 16 oktober
Kipsaté, Gebakken pangafilet of Canneloni 

van broccoli

Satésaus of Hollandaise saus

Nasi of Aardappelpuree 

Tjaptjoi of Parijse wortelen

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze  

Woensdag 17 oktober
Lasagne, Rundersausijs of Vegetarische 

lasagne

Bolognaise saus, Vleesjus of Tomatensaus

Geraspte kaas

Gebakken aardappelen 

Mexico mix of Andijvie à la crème 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Donderdag 18 oktober
Hamburger, Hamlapje of Gevulde aubergine

Uiensaus of Carbonara saus 

Gebakken aardappelen of Pommes parts 

Pikante kool of Broccoli 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze 

Vrijdag 19 oktober
Moussaka schotel, Civapcici of Gevulde 

paprika

Witte crèmesaus of Paprikasaus 

Geraspte kaas 

Rijst 

Roerbakgroenten of Sperziebonen 

Rauwkostsalade - Dessert naar keuze

'De Stek'

Openingstijden
Studentenrestaurant:

Ma. t/m vrij. 11:30-19:00 uur.
Warme maaltijden zijn verkrijgbaar tussen 

12:00-13:30 uur en 17:00-19:00 uur.

Openingstijden De Stek:
Ma. t/m vrij. 17.00-19.30 uur

Maandag 15 t/m vrijdag 19 oktober 

Hap aan de Tap

Kotelet suisse met pittige tomatensaus

Frites & rauwkostsalade

Superhap

Gegrilde entrecote met kruidenboter

Pommes kroket & rauwkostsalade

Voor meer informatie: UT-Catering:
www.utwente.nl/fb

Reserveringen Faculty Club en De Stek online via www.utwente.nl

audentis

Afgelopen dinsdag was de laatste open kroe-
gavond voordat de NaKennismakingsTijd 
begint. De inschrijfavond voor deze kennis-
makingstijd is vanavond, en is dus tevens ook 
de laatste mogelijkheid om dit jaar lid te wor-
den van Audentis. Twijfel jij nog over het lid 
worden van een studentenvereniging of wil 
je een geweldige studententijd meemaken, 
kom dan vanavond naar langs. # In verband 
met de Nakennismakingstijd zal de sociëteit 
volgende week gesloten zijn. Na de NKT zal 
het tweede deel van lichting 2007 zich bij het 
deel van september voegen en zal lichting 
2007 compleet zijn. # Voor meer informatie: 
www.audentis.nl of bel of mail de Senaat: 
053-4328384/senaat@audentis.nl.

aegee-enschede

Het After Intro Programma is volop bezig. 
The Pajaro Bobo lounge party en het P.C.S.A. 
Incognito Bierfest waren een groot succes # 
Deze week zal er op donderdag een groot feest 
bezocht worden bij AEGEE-Leiden. Daarnaast 
gaat AEGEE op kamp van 12 t/m 14 oktober op 
kamp! # Sociëteit Asterion is zoals gewoonlijk 
iedere dinsdag- en donderdagavond geopend 
vanaf 21:30u # Wil je meer informatie of lid 
worden? Bel 053-4321040, e-mail naar board@
aegee-enschede.nl of kijk op www.aegee-
enschede.nl.

INTERNATIONAAL

aegee-enschede

We are still very busy with our After 
Introduction Program (HAIP). The Pajaro 
Bobo lounge party was a big success and the 
P.C.S.A. Incognito beerparty was awesome! # 
This week there is a big party at AEGEE-Leiden 
and after that the already famous weekend is 
coming. # Our pub Asterion is opened every 
Tuesday and Thursday night from 21.30 hrs. 
# More info about AEGEE? You can call us 
on 053-4321040, email us at board@aegee-
enschede.nl or take a look at our website, 
www.aegee-enschede.nl. 

DIVERSEN

kivi niria

De afdeling Milieutechniek van Kivi Niria 
organiseert op donderdag 18  oktober a.s. een 
excursie naar HAK in combinatie met een gol-
fevenement. Om 10.00 uur is er ontvangst met 
koffie bij HAK waarna er een rondgang door 
het bedrijf plaats vindt. Na de lunch zal drs. 
Robert van Notten, directeur van de Stichting 
Glas, e.e.a vertellen over glas- en verpak-
kingsrecycling. Vanaf 15.30 uur is er gelegen-
heid om te golven bij Golfclub ‘De Almkreek’ 
in Almkerk. Deelname voor de gehele dag 
kost EUR 30 per persoon, opgave via Elfride 
Dijkstra, kiviniria@utwente.nl. Meer info over 
Kivi Niria is te vinden op www.kiviniria.nl.

cd-uitLeen

CD-Uitleen.nl. Nieuwe aankopen, voor ieder-
een te leen. Pop: 1. Bruce Springsteen - Magic 
(rock) 2. Jose Gonzales - In Our Nature (sin-
ger/songwriter) 3. Pete Philly & Perquisite - 
Mystery Repeats (NL-hiphop) 4. Katie Melua - 
Pictures (folkpop) 5. Manu Chao - La Radiolina 
(mestizo) 6. Mum - Go Go Smear The Poison 
(postrock) 7. Merry Pierce - Warm Aquarium 
(NL-alt.rock)  8. Ann Wilson - Hope & Glory 
(Heart-zangeres) 9. Mary Gauthier - Between 
Daylight And Dark (singer/songwriter) 10. 
Arch Enemy - Rise Of The Tyrant (death 
metal); Blues: Taj Mahal - Live At Ronnie 
Scott’s (DVD); Jazz: Mahavishnu Orchestra - 
Live At Montreux (DVD); Klassiek: Zbigniew 
Preisner - Silence, Night & Dreams; Wereld: 
Anoushka Shankar - Breathing Under Water; 
DVD: Solomon Burke - Live In Nashville (coun-
trysoul). Deze en nog zo’n 60.000 andere CD’s, 
DVD’s, SACD’s en LP’s, op de 1ste etage van de 
Openbare Bibliotheek, hartje Enschede. Koop 
en reserveer on-line! Zie: www.cd-uitleen.nl. 
Tel.: 053-4361130.

navigators studentvereniging 
enschede (nse)

NSE heeft dinsdag 23 oktober weer een trefa-
vond. Zoals elke trefavond (elke week op dins-
dag) is er weer een voortreffelijke maaltijd die 
begint om 18.00 uur. Ook nog eens gratis als 

je voor de eerste keer komt kijken! Er wordt 
gesproken over het woord dat leven brengt. 
Kom een keer kijken als je nieuwsgierig bent 
wat dit inhoudt. Om 20.00 begint het twee-
de deel van de avond met een aanbidding, 
gevolgd door iemand van onze vereniging die 
spreekt en aan het einde van de avond kun je 
nog gezellig wat drinken. De overige dinsda-
gen is er in een kleine groep bijbelkring. De 
locatie is Boddenkampstraat 2b. Voor meer 
info: www.nsenschede.nl of mail naar info@
agape.utwente.nl, en kom eens langs!  

SPORT

arriba

Dit weekend zijn er geen wedstrijden. # De 
Drienerlose Basketball Vereniging Arriba 
heeft zeven teams, waarvan vijf herenteams, 
een damesteam en een recreantenteam. Lijkt 
het je leuk om te gaan basketballen, kom dan 
vrijblijvend naar een training. Heren 5 traint 
op maandag van 18.30-20.00 uur (sport-
hal 2) en de dames trainen op dinsdag van 
21.00-22.30 uur (houten zaal) en donderdag 
van 19.30-21.00 uur (sporthal 2). # Meer info: 
www.dbvarriba.nl of mail arriba@student.
utwente.nl.

drienerLose zweefvLieg cLub 
vLeugeLLam

Afgelopen weekend hebben we gevlogen 
boven de deltawerken in Zeeland. # Je kunt je 
nog inschrijven voor het laatste vliegevene-
ment van dit jaar: Het herfstkamp op Achmer 
# Wil jij ook piloot worden? Meld je dan aan! 
Vanwege onze beperkte capaciteit is het zaak 
om dit snel te doen. Kijk op onze website: 
www.vleugellam.nl of mail: bestuur@vleugel-
lam.nl. 

t.c. Ludica

Het programma van T.C. Ludica de komende 
weken: Dinsdag 16 oktober Klaverjasavond 
(opgave in duo’s via barcommissaris@ludica.
nl). Dinsdag 23 oktober Moordspel. Dinsdag 
30 oktober Baanbrekend Awards. Dinsdag 
6 november Skinight in Bottrop. Dinsdag 13 
november ALV.

euros kano

Kanoën: ook voor jou! Doe mee en geef je 
op voor: gratis eskimoteercursus (8,22,29 
okt); Kanathlon (15 okt): een unieke combi-
natie van kanoën, zwemmen en hardlopen; 
Presentatie Betonkanoracing (22 okt, ca. 
20:00). Kom eens langs op onze trainingen of 
trek op met andere enthousiaste studenten 
die net de kanosport ontdekt hebben. We trai-
nen op maandag (18:00-19:30) & woensdag 
(20:00-ca. 22:00). Eet na een training gezellig 
mee in de Sevende Camer, ons clubhuis. Ook 
eens wildwater/kanopolo proberen of proe-
ven aan echte wedstrijdkano’s? Euros Kano: 
een actieve en gezellige vereniging-www.
euroskano.nl. Info: Onno/Jorik: voorzitter@
euroskano.nl.

d.r.v. euros

Afgelopen weekend zijn we met een grote 
groep NIKE’ers naar Salland geweest. Het 
was een supergezellig eerstejaarsweekend! # 
Dinsdag 9 oktober is de Algemene Vergadering 
geweest. # Vandaag is de Afroeidag van de 
NIKE. De Eerstejaars gaan bewijzen dat ze goed 
kunnen roeien. Daarna begint het Eindfeest 
met als thema: Oktoberfest. Wees  creatief 
en kom allemaal in gepast outfit! Het belooft 
een mooi feest te worden. # Zaterdag wordt er 
wederom geroeid bij Salland: de Vechtrace zal 
dan gestart worden. # Voor meer informatie 
kunt u mailen naar bestuur@drv-euros.nl of 
bellen naar 053- 4341136. 

d.b.v. diok

Het nieuwe competitieseizoen is een aantal 
weken geleden gestart en de eerste  wedstrij-
den zijn gespeeld. Een groot aantal teams 
is vorig jaar gepromoveerd naar een hogere 
klasse en voor veel spelers betekend dit dat 
ze het uiterste uit zichzelf moeten halen om 
de punten binnen te slepen. Dit betekent veel 
spannende partijen en leuke wedstrijden om 
naar te kijken. Onze verenigingsavond op don-
derdag wordt niet alleen gebruikt voor het op 
niveau houden van je eigen spel en conditie, 
maar je kan ook gewoon voor de gezelligheid 
langskomen (sporthal 2 van 21.00–24.00 uur). 
Ook als je gewoon een keer vrijblijvend een 
‘balletje’ wilt slaan. Voor meer informatie kan 
je terecht op onze website: www.diok.nl.

Internationaal

Diversen

Sport

UT-Catering

For the English menu:

www.utwente.nl/fb/catering/ 

studentenrestaurant



Jullie vragen in een petitie op 
www.alohatriathlon.nl om 
steun voor het behoud van een 
sintelbaan op de campus. Maar 
het besluit is al genomen. Wordt 
het paard niet achter de wagen 
gespannen?
‘Nee, dat vind ik niet. 
Bovendien heeft atletiekver-
eniging Kronos vóórdat de 
Student Union een besluit 
nam ook een handtekenin-
genactie gehouden. Ook 
die heeft niet mogen baten. 
Met deze petitie willen 
we inventariseren of alleen 
Kronos en Aloha belangheb-
benden zijn. Wij denken van 
niet. Sterker, daar zijn wij 
van overtuigd.’

Dat klinkt zelfverzekerd.
‘Ben ik ook. Ik zie regelma-
tig mensen in hun eentje op 
de sintelbaan sporten. Eerlijk 
gezegd hebben we hele-
maal geen goed beeld van 
de gebruikers van de baan. 
Daar zijn ook geen concrete 
cijfers van en toch besluit de 
Student Union niet meer te 
willen investeren in de baan. 
Dat betreuren wij.’

En met zo’n petitie krijg je wel 
een goed beeld van de gebrui-
kers?
‘In ieder geval een indica-
tie en dat is meer dan we 
nu hebben. We hebben de 
petitie vorige week dinsdag 
op onze site geplaatst en 
we hebben nu al een kleine 
driehonderd reacties bin-
nen. Van studenten, maar 
ook van personeelsleden. 
Zij geven ons het gevoel dat 
we er niet alleen voor staan. 
Driehonderd steunbetui-
gingen in een betrekkelijk 
korte tijd hadden we niet 
verwacht.’

Zijn dat niet allemaal leden van 
Kronos en Aloha?
‘Nee, want beide verenigin-
gen komen samen op zo’n 
120 leden, schat ik. Dat is 

nog niet eens de helft van de 
mensen die nu gereageerd 
hebben. We hebben geen 
klachten over het draagvlak 
voor onze actie.’

Maar kunnen jullie nog iets 
concreets met de petitie?
‘De Student Union heeft 
weliswaar een beslissing 
genomen, maar dat wil 
niet zeggen dat het col-
lege dat besluit klakkeloos 
overneemt. Misschien is er 
nog ruimte. De sintelbaan 
is gezichtsbepalend voor de 
campus, dat weet het col-
lege ook. Voor de uitstraling 
van de universiteit is een 
sintelbaan van wezenlijk 
belang. Waar moeten we de 
Batavieren inhalen als er 
geen baan meer ligt?’

Maar waarom hebben jullie niet 
eerder aan de bel getrokken bij 
de Student Union?
‘Uiteraard hebben we dat 
gedaan. Er werd ook wel 
naar ons geluisterd, maar 
onze argumenten hebben de 
Student Union uiteindelijk 
niet kunnen overtuigen.’

En daar leggen jullie je niet bij 
neer?

‘Nee, we werken voor een 
goede zaak.’

Student Union gaf eerder in dit 
blad aan te willen investeren in 
binnensportaccommodaties. Daar 
is toch ook iets voor te zeggen. 
Want wat kost een nieuwe 
baan?
‘Volgens mij rond de vier 
ton.’

Dat is veel geld.
‘Dat is veel geld, maar wat 
kost het om bijvoorbeeld 
een andere baan van een 
andere vereniging te huren? 
leden moeten bijvoorbeeld 
naar Hengelo om daar te 
trainen. Je bouwt zo meer 
drempels in om te sporten. 
Je kunt het geld wel in fit-
nessapparatuur steken, maar 
gewoon buiten sporten is 
ook lekker, hoor.’

En de oude baan repareren?
‘Dat is geen optie. De baan 
is kapot. Er is jarenlang geen 
onderhoud aan gepleegd en 
bovendien werkt de afwa-
tering niet. Als het regent 
kan je er geen gebruik van 
maken. De oude sintelbaan 
is op. Bovendien is een sin-
telbaan ouderwets. 

Een tartanbaan of een kunst-
stofbaan is meer van deze 
tijd. Ik vind dat we daar dan 
ook voor zouden moeten 
gaan.’

Wat kun je concreet met de 
uitkomst van de petitie? 
‘Misschien kunnen we 
betrokkenen aansporen de 
juiste cijfers op tafel te leg-
gen. We willen echt wel eens 
weten hoeveel mensen er 
nu gebruik van maken. Die 
cijfers moeten toch eerst 
bekend zijn voordat wordt 
besloten ergens de stekker 
uit te trekken.’

Kun jij je een Bata voorstellen 
zonder sintelbaan?
‘Nee, echt niet. Waar moe-
ten de lopers heen? En dan 
heb ik het niet eens over 
de nostalgische gevoelens. 
Studenten en oud-studenten 
die ooit tijdens de Bata op 
de sintelbaan zijn onthaald, 
zullen dat moment niet snel 
vergeten. Dat gevoel wan-
neer je de eerste stap op de 
baan zet, temidden van al die 
honderden of misschien wel 
duizenden mensen langs de 
kant is natuurlijk grandioos. 
Dat gevoel is onbetaalbaar.’

Hanneke Bluemink (links) poseert met haar collega Monique van Lier (voorzitter van Kronos) bij hun geliefde sintelbaan.

Tot zeven jaar geleden was 
het toernooi een traditie en 
troffen vier disputen elkaar 
jaarlijks op het veld van de 
High Tech Hitters voor een 
potje softbal. Daarna kwam 
de klad erin. Totdat TBK-stu-
dent Wim Faassen van heren-
dispuut Yunophiat onlangs op 
het lumineuze idee kwam 
een softbaltoernooi te hou-
den. Beoogde deelnemers: 

zijn eigen dispuut, heren-
dispuut Cnødde en de twee 
damesdisputen Poison en 
Spooky. Samen afgekort tot 
Psyco, tevens de naam van 
het toernooi. Faassen hoorde 
tot zijn stomme verbazing 
dat dit toernooi daadwerke-
lijk ooit bestond en zeven 
jaar geleden voor het laatst 
werd gehouden. Afgelopen 
zondag vond de wederge-
boorte plaats. Faassen kijkt 
er met een goed gevoel op 
terug. ‘We hebben de stoflaag 
van het evenement gehaald 
en nu laten we het glimmen, 
ook de jaren hierna. Bijna 
alle leden van de vier dispu-
ten waren van de partij en 
dat vervult ons met eerge-
voel. Maar het was allemaal 
niet mogelijk geweest zonder 
de hulp van de vrijwilligers 
van de High Tech Hitters. 
Want zij leverden behalve 
het materiaal om te spelen 

ook de vrijwilligers op de 
honken. Bovendien legden 
zij ons de regels van het soft-
bal uit. Want de regels van de 
middelbare school waren bij 
de meeste van ons een beetje 
weggezakt. We gingen voor 
de fun en fun hebben we 
gekregen.’
Het evenement Psyco werd 

bij de mannen gewonnen 
door het dispuut Yunophiat, 
dat Cnødde overtuigend 
klopte met 21-8. De dames 
waren meer aan elkaar 
gewaagd. Want Spooky klop-
te Poison uiteindelijk met 
een krappe 11-10, waarmee 
Spooky volgend jaar Psyco 
mag organiseren.

Nog niet van de baan

Naam: Hanneke 
Bluemink
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Studie: 
Afgestudeerd 
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Natuurkunde)

Functie: Aio natuurkunde/
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Inschrijven 
voor Bata

Studentenploegen die 
mee willen doen aan de 
Batavierenrace 2008 moe-
ten zich voor 30 november 
aanmelden. De inschrijving 
is op dit moment geopend. 
De 36e Bata wordt gelopen 
op 26 april en begint tradi-
tioneel om middernacht op 
het terrein van de universiteit 
in Nijmegen. De 185 kilo-
meter lange estafetteloop is 
de grootste ter wereld. Elke 
ploeg telt 25 deelnemers en 
in totaal worden er achtdui-
zend deelnemers aan de start 
verwacht. Voor meer info over 
de race of opgave: www.bata-
vierenrace.nl.

Succes voor 
SV Lichtgeraakt

Schutter Willem  ten 
Donkelaar van SV 
lichtgeraakt is in Winterswijk 
tweede geworden in een 
wedstrijd militair pistool. 
Clubgenoot Dennis de Vlieger 
viel op een andere wedstrijd 
in Amersfoort net buiten de 
prijzen. Hij werd vierde op 
het onderdeel luchtschieten. 
Nick Aldenkamp werd in dit-
zelfde veld zevende. 

Skireis van 
sportraad

De sportraad houdt van 18 
tot en met 27 januari een 
skireis voor studenten. Decor 
is het gebied les Vallées in 
de Franse Alpen. Doel van 
de reis is studenten kennis te 
laten maken met tal van win-
tersporten, die in Nederland 
nauwelijks kunnen worden 
beoefend. Ook wordt in de 
Franse Alpen het NSK skiën 
gehouden. Belangstellenden 
wordt verzocht zich voor 
26 november in te schrijven. 
Voor meer info: www.stu-
dentenwintersport.nl. 

Zege voor
Thibats

Het eerste team van tafelten-
nisvereniging Thibats klopte 
het Hengelose Vitesse met 6-
4. Ook het tweede won met 
6-4 van NSH uit Hengelo. 
Het derde en vierde gingen 
onderuit met dezelfde cijfers 
en het vijfde boekte een 7-3 
zege.

Polar Bears
klopt Piranha

De waterpoloploeg Polar 
Bears uit Ede klopte dit week-
end het eerste van Piranha 
nipt met 9-8. Piranha ging 
aanvankelijk nog met 8-5 aan 
de leiding, maar verspeelde de 
voorsprong in de slotfase.
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Donderdag 11 oktober
Concordia: Paul van Loon en ander 

gespuis - Van Weerwolvenbos tot 
Griezelbus. Muzikale voorstelling 
met bekende kinderboekenschrijver 
voor kinderen vanaf 7 jaar. 16.00 uur. 
EUR 10,50/7,50.

Twentse Schouwburg: thEAter EA – Vuile 
Handen.  20.00 uur. Inleiding: 19.00 
uur. EUR 16,50/14/12,50. EUR 2,50 
(inleiding). Zie deze pagina. 

Vrijdag 12 oktober
Diverse locaties in de binnenstad van 

Hengelo: Bluesfestival. Met optre-
dens van o.a. Guitar Ray and Friends, PR Blues band, 
Mr.Hyde, Buddy-X No Blues en Flight 505. Vanaf 18.00 
uur. Passe-partout: EUR 7. Meer informatie: www.
bluesfestivalhengelo.nl. Zie deze pagina.

Atak: Los Natas en  A.O.W.D.A. Psychedelische rock met 
invloeden van o.a. The Doors, Pink Floyd en Black 
Sabbath. Zaal open: 20.30 uur. Aanvang: 21.00 uur. EUR 
7,50. 

Rabotheater Hengelo: Ragus – The Show. Ierse dans gein-
spireerd op het bekende “Riverdance” met sfeervolle 
muziek en zang. 20.00 uur. EUR 29,50/19,50. 

Zaterdag 13 oktober
Vestzaktheater: Klaas van der Eerden – Wortels (cabaret). Energiek, 

hilarisch en muzikaal programma. 20.30 uur. EUR 8,50. 
Metropool: De Heideroosjes+ The Harries & Wreckyard. 

Punk van Nederlandse bodem met muziek van het 
nieuwe album van de Heideroosjes. Zaal open: 20.30 
uur. Aanvang: 20.50 uur. EUR 11/9. 

Zondag 14 t/m vrijdag 19 oktober
Concordia: CineKid Festival. Gloednieuwe, mooie, fantas-

tische en ontroerende kinderfilms en verschillende 
workshops. Elke dag film: 15.30 uur. EUR 5 (één film). 
EUR 15/9 (workshop; opgeven voor 10 okt.); EUR 
20/17,50/12,50/10 (combikaart).  

Meer info over het programma: www.concordia.nl. Zie deze 
pagina.

Tot en met dinsdag 16 oktober

Kunstenaarsinitiatief B93, Hoge 
Bothofstraat 166: Christiaan Wikkerink. 
Oud AKI-student combineert beeldfrag-
menten tot prachtige collages. Bezoek 
op afspraak: 06-13513242. Toegang 
gratis. 

Tot en met zaterdag 20 oktober
Winkelcentrum de Zuidmolen: 
Architectuurcentrum Twente: Geslaagd 
ontwerp 2007. Opening, 29 sept, 16.00 
uur. Do: 10.00-21.00 uur. Vr: 10.00-18.00 
uur. Za: 10.00 uur-17.00 uur. Ma t/m Za: 
etalage. Toegang gratis. Zie www.archi-
tectuurcentrumtwente.nl.

Vrijdag 19 oktober
Boulevard 1945, nr 105 Enschede, organisatie Rico Latino, 

startparty: 21:00 uur. Muziek: percussie act Soeshiel 
met salsa dj Daiquiri. Entree: Favourites pas (anders 
EUR 3,50).

Zaterdag 20 oktober
Atak: Jeremys, Good Things End en The Girls. Jong 

Nederlands poptalent treedt op in het kader van TMF 
Kweekvijver en 3 FM Serious Talent on Tour. Zaal open: 
20.30 uur. Aanvang: 21.00 uur. EUR 7/6. 

Zondag 21 oktober 
Eet- en Bierencafé De Beiaard Enschede: Bokbierfestival, 

6e editie. Fesival wordt geopend middels een kook-
workshop welke i.s.m. met kookstudio Kook en ço 
georganiseerd wordt. Ter plekke kan men koken met 
bokbier, marineren en sauzen maken. Deelname via 
website www.kookenco.nl. Daarnaast zullen er liefst 
21 bokken uit België en Nederland present zijn. Start 
festival: 12.00 uur. 

Tot en met zaterdag 3 november
CBK Concordia: Expositie Super Sweet Thirty-Somethings 

van kunstenaarsinitiatief B93. Visuele verlokking door 
schilderijen van bekoorlijke meisjes en jongens en 
zinnenprikkelende beelden. Open: di.wo.vr. 10.00-
17.00 uur; do. 10.00-20.00 uur; za. 11.00-16.00 uur. 
Informatie: www.concordia.nl. Toegang gratis.

Donderdag 11 oktober 
Amphitheater Vrijhof: SG: Cyclus ‘Design’. 

Prof. J.W. Drukker over postmoder-
nisme, 19.30 uur. Toegang gratis. 
Info: http://www.utwente.nl/sg/pro-
gramma/Design.doc/. 

Maandag 15 oktober
Amphitheater Vrijhof: Kathinka 

Buitenweg: Hartslag. I.h.k.v. ATA on 
tour, de verbeelding van onzichtbare 
dimensies. 12.35 uur. EUR 5/3/1. 

Woensdag 17 oktober
Vergaderzaal 3 Vrijhof: Bellettrie Filmhuis. Little Miss Sunshine. 

21.00 uur.  Toegang gratis. Zie deze pagina. 

Woensdag 17, 24 en 31 oktober
Audiozaal Vrijhof: DVE – open repetities. Altijd al eens klassiek 

willen zingen, maar nooit de stap gezet? Kom vrijblijvend 
kijken. 19.45 uur. Toegang gratis. 

Donderdag 18 oktober
Agora Vrijhof: Concert SHOT met Euphonia Eibergen. 

Harmonieorkest geeft sfeervol concert i.s.m. zusterver-
eniging. 20.00 uur. Meer informatie binnenkort op: www.
shot.utwente.nl 

Maandag 22 oktober
Amphitheater Vrijhof: Flor de Amor: La Parada. 12.35 uur. EUR 

5/3/1. Zie deze pagina. 

Dinsdag 23 oktober
Amphitheater Vrijhof: SG: prof.dr. Carl Figdor (winaar 

Spinozapremie) over celonderzoek (lezing). 19.30 uur. 
Info: http://www.utwente.nl/sg/programma/Figor.doc/.

Woensdag 24 oktober
Kleine Zaal Vrijhof: SG: training Kritiek – geven en nemen (voor 

studenten aangesloten bij een verengingsbestuur) door 
drs. Franke Jongsma, consulent opleiding & ontwikkeling. 
9.30 uur. Info: http://www.utwente.nl/sg/programma/
Kritiek.doc/.

Donderdag 25 oktober
Amphitheater Vrijhof: SG: lezing prof. Dr. Dirk van Dalen over 

L.E.J. Brouwer – wiskundige en mysticus. 
16.00 uur. Info: http://www.utwente.nl/sg/
programma/brouwer.doc/.

Woensdag 24 en 31 oktober; 7, 21 en 28 novem-
ber en 12 december
Spe Plein, Vrijhof kamer 243 en 245: 
Workshop Portretfotografie – Soulmates. 
Spe en Foton. 19.30 uur. Deelname gratis, 
excl. materiaalkosten. 

Zaterdag 27 en zondag 28 oktober
Sportcentrum UT: Catch Up: Herfst 

Jongleer Weekend. Vanaf 10.00 uur (za.) 
en 9.00 uur (zo.) EUR 26 (toegang twee dagen+eten). 
Aanmelden:  http://www.catchup.utwente.nl/HJW.php. 
Zie deze pagina.

Tot en met woensdag 31 oktober 
Nieuwe expositieruimte Vrijhof: Five of a kind, kunst van vijf 

nieuwe talenten. Open: ma. t/m vr. 8.30-23.30 uur; za./zo. 
9.00-17.00 uur. Toegang gratis. 

Donderdag 1 november
Amphitheater Vrijhof: Pro Deo vs Schwung! 

Theatersportwedstrijd waarin Pro Deo het opneemt tegen 
het Nijmeegse Schwung! 20.00 uur. Toegang gratis. 

Maandag 5 november
Amphitheater Vrijhof: Vloeistof – Betonhotel. Alledaagse dans. 

12.35 uur. EUR 5/3/1. 

Tot en met 31 december
Stiltecentrum, Vrijhof kamer 233, StudentenPleinEnschede 

(SPE): Tentoonstelling ‘Bewogen Beelden’. Videokunst 
geïnspireerd op thema’s als geloof, hoop en liefde. Open: 
ma. t/m vr. 8.30-23.30 uur; za./zo. 9.00-17.00 uur. Toegang 
gratis. 

Kunstuitleen
Bestemd voor UT-medewerkers en – studenten. Open: elke di. 

en do. van 12.00-13.30 uur en op afspraak, Vrijhof kamer 
136, 1e verdieping. Kunstuitleen is gesloten op donderdag 
11 oktober 2007. Informatie: Tessa Lieffering, tel. 06-
22248122; e-mail: t.lieffering@utwente.nl.

c a m p u sc a m p u ss ta ds ta d

De Heineken Music Hall is zaterdag 27 oktober 
het domein van de jaarlijkse uitreiking van de 
TMF-Awards. Student elektrotechniek Robert-
Jan Raterink wacht die datum in spanning af. Hij 
is met zijn band 01 (nul één of zero one) geno-
mineerd voor de Kweekvijver Award, een prijs 
voor veelbelovend muziektalent. 

Jezelf terughoren op radio en tv is ‘echt kicken’ zegt Robert-
Jan Raterink (25). De student elektrotechniek belt dan altijd 
even met zijn muziekmaatje Jarno van Boven. ‘We zijn er 
weer op,’ lachen ze dan. De twee (vrienden sinds de middel-
bare school) namen hun eerste videoclip Waterfalls vorig jaar 
december op. ‘Jarno en ik delen dezelfde muziekpassie. Ik 
speel gitaar en piano; hij zingt en schrijft teksten. Toen Jarno 
voor zijn studie naar groningen ging en ik naar Enschede, 
zijn we begonnen met het maken van demo’s.’
Hun muziek bleef niet onopgemerkt. ‘We werden uitgeno-
digd voor de TMF Kweekvijver, een pool met jonge, talent-
volle artiesten en bandjes uit Nederland die allemaal op kos-

ten van muziekzender TMF een clipje mochten opnemen.’ 
Uit deze vijver nomineerde de organisatie een vijftal bands 
die zaterdag 27 oktober strijden om de TMF-Kweekvijver 
Award. ‘Daar zitten we dus bij,’ zegt Raterink monter.
Het lied Waterfalls gaat over een crime passionel en de clip is 
opgenomen in een Amsterdams grachtenpand. Robert-Jan: 
‘Jarno is steeds volop in beeld. Ik sta meer op de achter-
grond. We zijn er een dag mee bezig geweest. Eerst naar de 
make-up en dan voor de camera aan het werk. Heel erg 
leuk!’ 
TMF zond de clipjes vervolgens in high rotation uit. ‘Zodat 
we bij het publiek en andere media bekend zouden worden.’ 
Dat lukte. Ze waren Serious Talent bij 3FM en zijn regelma-
tig op de radio te horen. ‘Hartstikke cool. En dit is nog maar 
het begin. Hoeveel mensen kennen ons? Nog veel te weinig! 
Daar gaan we hard aan werken, die ambitie hebben we.’ 
De band telt inmiddels zes leden. ‘Omdat we nu ook 
optreden. Het klikt prima met de nieuwe jongens. Ze zijn 
erg goed.’ De naam 01 blijft in de nieuwe setting gewoon 
gehandhaafd. ‘Het is een verwijzing naar het digitale tijdperk 
en een knipoog naar onze muziek die alleen te downloaden 
is. We lanceren chapters – een serie losse nummers - op inter-
net en die kun je downloaden. Een cd komt niet meer in de 
winkel te liggen. Die tijd is geweest!’

SaNDRa	Pool

el-student in de race om tmf-kweekvijver award  

‘Jezelf op tv zien, 
dat is echt kicken’

De twee oprichters van 01: Jarno van Boven (op de voorgrond) en Robert-Jan Raterink.
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Film
De zevenjarige Olive Hoover 
maakt in de film little Miss 
Sunshine deel uit van een niet 
alledaags gezin. Haar vader 
Richard is maar weinig succes-
vol als mental coach, haar broer 
Dwayne volstaat in stilzwijgen, 
haar opa Edwin is verslaafd aan 
cocaïne en haar moeder Sheryl 
kan het allemaal ook niet meer 
aan. Alleen Olive houdt het 
hoofd koel. Als ze mag deelne-
men aan de finale van de little 
Miss Sunshine wedstrijd, besluit 
het hele gezin van Albuquerque 
naar Californië af te reizen in 
hun oude volkswagenbusje. Een 
tocht waarbij de familieleden 
tegen wil en dank met elkaar 
opgezadeld zitten. 
Woensdag 17 oktober 2007, ver-
gaderzaal 3 Vrijhof, organisatie: 
Belletrie Filmhuis, 21.00 uur, 
toegang gratis.

Flor de Amor
Het muzikale duo Flor de Amor 
maakt melancholische, harts-
tochtelijke en kleurrijke luis-
termuziek, waarbij het publiek 
maar moeilijk op de plaats kan 
blijven zitten. Tijdens de voor-
stelling la Parada worden hart-
verwarmende en ontroerende 
klanken uit Argentinië afge-
wisseld met vrolijke Cubaanse 
guajiras, boleros en sons. Sandra 
Coelers (zang, gitaar & requin-
to) en Marlon van Mook (zang, 
contrabas & percussie) schrij-
ven zelf hun repertoire geïnspi-
reerd op onder andere de sfeer-
volle muziek van de Buena Vista 
Social Club. 
Maandag 22 oktober 2007, 
Amphitheater Vrijhof, 12.35 
uur, EUR 5/3/1. 

Jongleer Weekend
Ook dit jaar is de Universiteit 
Twente weer de locatie voor 
een landelijke bijeenkomst van 
jongleurs uit heel Nederland. 
Studenten van jongleervereni-
ging Catch Up bieden geïnte-
resseerden een weekend lang 
de mogelijkheid jongleertips en 
-trucs uit te wisselen. gekozen 
is voor het thema ‘puzzl3d’. De 
activiteiten blijven nog een 
verassing, maar dat de deelne-
mers tijdens het festival voor 
verschillende raadsels komen te 
staan, is zeker. 
Zaterdag 27 en zondag 28 okto-
ber 2007, Sportcentrum UT, 
vanaf 10.00 uur (za.) en 9.00 
uur (zo.), EUR 26 (toegang voor 
twee dagen incl. eten)/ EUR 
5 (één dag).  Informatie/aan-
melden: http://www.catchup.
utwente.nl/HJW.php.

Vuile handen
Het succesvolle thEAter EA 
sleepte diverse prijzen en nomi-
naties in de wacht. Hun nieuwe 
voorstelling, Vuile Handen, is 
gebaseerd op een zestig jaar oude 
tekst van de Franse filosoof Jean-
Paul Sartre. De jonge Hugo, een 
idealistische extremist, is van plan 
de leider van een politieke partij 
van het leven te beroven. De lei-
der blijkt echter sympathieker 
dan Hugo had verwacht, en zijn 
geweten speelt op. Wanneer hij 
uiteindelijk toch per ongeluk 
een schot lost, stort zijn wereld 
in. Over de wereld van terroris-
me en de zoektocht naar erken-
ning. 
Donderdag 11 oktober 2007, 
Twentse Schouwburg, 20.00 
uur, inleiding: 19.00 uur, EUR 
16,50/14/12,50/EUR 2,50 
(inleiding).

CineKid
Het landelijke mediafestival 
CineKid is voor en door kinde-
ren met activiteiten rond films 
en media. Tijdens de herstvakan-
tie kunnen de kinderen diverse 
gloednieuwe, fantasierijke, grap-
pige en ontroerende kinder-
films zien, zoals Desmond en het 
Moerasmonster, Kidz in da Hood 
en Trigger. De kinderen kunnen 
meedoen aan diverse workshops 
geïnspireerd op de vertoonde 
films, workshop Hoorspel en 
Special effects met de minica-
mera. Het volledige programma 
is te vinden op www.concordia.
nl of www.cinekid.nl.
Zondag 14 t/m  vrijdag 19 okto-
ber 2007,  Concordia Enschede, 
elke dag film: 15.30 uur, EUR 5 
(één film)/ EUR 15/9 (work-
shop; opgeven voor 10 okt.); 
EUR 20/17,50/12,50/10 (com-
bikaart). 

Bluesfestival
Tijdens het jaarlijkse terug-
kerende Bluesfestival wordt 
Hengelo omgetoverd in de 
bluesstad van het oosten. Naast 
vele optredens van regio-
nale favorieten als guitar Ray 
and Friends, PR Blues band, 
Mr.Hyde, Mississippi Blues 
Band, Willy and the Poor Boys 
en Buddy-X , zullen ook Ruben 
Hoeke en Arthur Ebeling acte 
de présence geven. De komst van 
namen als de Engelsman Johnny 
Dickinson en de Amerikaanse 
zangeres Dede Priest geven 
het festival een internationaal 
karakter. 
Vrijdag 12 oktober 2007, diverse 
locaties in de binnenstad van 
Hengelo, vanaf 18.00 uur, EUR 
7 (passe-partout), programma: 
www.bluesfestivalhengelo.nl.



Studentenleven

Vrouwen

Héérlijk, zo’n nieuw vrouwen-
netwerkje! Precies waar wij al 
jaren behoefte aan hebben. 
Want makkelijk is het niet. 
Van ’s ochtends vroeg tot ’s 
avonds laat werken we ons een 
ongeluk om de baan te kun-
nen combineren met drie kids 
(allemaal onder de tien jaar), 
een hardwerkende echtgenoot, 
een hond, vriendinnen, spor-
ten, koken, wassen, strijken, 
poetsen en boenen. En tussen-
door proberen we er ook nog 
leuk uit te zien, wat de ene 
keer overigens beter lukt dan 
de andere keer. Klagen doen 
we heus niet, want dit willen 
we allemaal zelf. Het zijn de 
eisen van de moderne tijd. We 
willen niet één ding, we wil-
len álles. Inclusief een pret-
tig salaris dat het allemaal 
mogelijk maakt.
Afijn, zo’n vrouwennetwerkje 
zou daarbij wel eens van pas 
kunnen komen. En zo denken 
er meer over, binnen onze 
universiteit. Joke ter Hellen 
meldt in deze krant dat ze bij 
zo’n netwerk tenminste ‘hoort 
waar de aandacht en energie 
van vrouwen naar toe gaat’.  
En Prisca Braat zegt ‘het goed 
te vinden om ideeën en visies 
met elkaar uit te wisselen.’ 
Wij begrijpen helemaal waar 
deze dames het over hebben! 
Na een inventarisatierondje 
kwamen wij met deze agenda-
onderwerpen voor het vrou-
wennetwerk:
Wat te doen met een baby-
spuugvlek op mijn zwarte 
mantelpakje?
Hoe krijg ik binnen een kwar-
tier een voedzame maaltijd 
voor man en kinderen op 
tafel?
Hoe combineer ik een ziek 
kind met een belangrijke ver-
gadering?
Hoe kan ik er toch leuk uitzien 
voor mijn man aan het eind 
van een 40-urige werkweek?
Wat als mijn kleuter het con-
ceptproefschrift heeft gebruikt 
als tekenpapier?
U begrijpt, onze verwachtin-
gen zijn hooggespannen.

Baas

We kunnen best zonder baas, 
luidt de conclusie van een 
recent tevredenheidonder-
zoek van de Universiteit van 
Maastricht, gehouden onder 
zo’n duizend medewerkers. 
In deze krant berichten we 
kort de opvallendste bevin-
dingen. Zo zijn de superieuren 
in het verre zuiden wel aardig 
en eerlijk, aldus de onderge-
schikten, maar eigenlijk is een 
leidinggevende helemaal niet 
nodig Vooral niet waar het 
gaat om plannen, coördine-
ren, motiveren of corrigeren. 
‘Erkennen en waarderen’, dat 
is wat ie wél moet doen!
Wij begrijpen die Limburgers 
wel. Bazen zijn een sta-in-de-
weg. Lastig volk. Gaan met 
jouw briljante ideeën aan de 
haal, geven rotklusjes terug. 
Ze commanderen en beleren. 
Het zijn net kleine vastgeroes-
te dictators: geen oog voor 
frisse ideeën; geen oor voor 
een nieuw geluid. Grappen 
zijn misplaatst. Opmerkingen 
nietszeggend. Om nog maar te 
zwijgen over hun onkunde en 
gebreken. 
Ze kunnen best overboord 
gezet worden. Het schip ver-
gaat heus niet met zo’n inven-
tieve en creatieve bemanning. 
Die redt zich wel. Gaat op 
eigen kracht vooruit. Zonder 
bemoeizucht. Zaligmakend, 
zo’n  baasvrije werkambiance 
waar deadlines zelf bepaald 
worden en functioneringsge-
sprekken onderling geschie-
den. 
Helaas, de werkelijkheid is 
hard. Een baas krijg je niet 
zomaar weg. Maar goed, we 
kunnen klein beginnen. Zonder 
diepgaand overleg een vrije 
dag opnemen bijvoorbeeld.
Of: een uurtje later begin-
nen en ’s middags doorhalen. 
Sporten tijdens de lunch zon-
der gemor. Radiootje aan. 
En wat als de chef tegensput-
tert? 
Jij hoeft alleen maar te 
‘erkennen en waarderen’, zeg-
gen we dan. ‘Ga maar lekker 
vroeg naar huis.’

Olivier Pien Karlijn
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De fotosoap 3hoog volgt drie bewoners van een studenten-
huis: Olivier, een verwaand balletje, Karlijn, een berekenende 
vamp en Pien, een sociaal bewuste feministe. Zoals iedereen 
die samenwoont worstelen zij met alledaagse problemen over 
de afwas en de afstandsbediening, maar ook met grotere  
vragen over seks, cultuur, politiek en religie.

Raadsel 
Twee aspirant-leden van damesdispuut Leone Rode, geli-
eerd aan studentenvereniging Taste, grepen Dierendag - 
vorige week donderdag – aan om hun club onder de aan-
dacht te brengen. Gekleed in legerpak, ze zaten in de 
‘strijdfase’ van hun ontgroening - en met een volle mand 
smakelijke broodjes onder de arm, deelden ze in de mid-
dagpauze de lekkernijen uit aan voorbijgangers. Naar ei-
gen zeggen wilden ze ook iets doen met Dierendag. Maar 
wat nou de link was met de gratis boterhammen is nog 
steeds een raadsel. De broodresten aan de ganzen voeren? 
Enfin, de dames zelf hadden in ieder geval de grootste lol.

De Nerée

Inderdaad, wij willen een 
heffing van 20 procent op 
bonussen. En nee, dat is 
geen ondoordachte popu-
listische reactie op maat-
schappelijke ophef. Wij van 
het CDA zijn oprecht van 
mening dat wie eenmalig 
een half miljoen ontvangt 
zwaarder belast moet wor-
den dan zij die elk jaar een 
half miljoen krijgen bijge-
schreven.
Dat heeft in de eerste plaats 
te maken met het draag-
krachtbeginsel. Mensen met 
een vast topinkomen heb-
ben twee of drie dure auto’s, 
een villa in het buitenland 
met een zware hypotheek, 
een zwembad dat onder-
houden moet worden, een 
tuin met een tuinman, sorry 
tuinarchitect. En elke keer 
als ze zich in het openbaar 
vertonen zijn ze genood-
zaakt zich een japon te laten 
aanmeten door een topcou-
turier. Dat zijn loodzware 
vaste lasten die de gelukkige 
ontvanger van een bonus 
allemaal niet heeft. Die voelt 
niets in zijn portemonnee, al 
zou hij 80 procent van zijn 
bonus moeten inleveren. 
Deze schrijnende ongelijk-
heid wordt aangepakt met 

onze heffing. Zeker als tege-
lijk de fiscale lasten op villa’s 
worden verlicht.
Maar er zijn meer redenen. 
Mensen met vaste topinko-
mens verkeren tussen men-
sen die het allemaal breed 
laten hangen. De eenmalige 
bonusontvangers daarente-
gen wonen in wijken waar 
iedereen aan het eind van 
de maand weer blij is dat hij 
de eindjes aan elkaar heeft 
kunnen knopen. In zo’n 
buurt is het uiterst frustre-
rend dat buurman opeens 
een Ferrari voor de deur 
heeft staan. Dat leidt tot 
kinnesinne. En kinnesinne 
is de voornaamste bron van 
maatschappelijk ongenoe-
gen.
Daarbij verstoren bonussen 
de arbeidsmarkt. Mensen 
die bij een reorganisatie 
met een bonus vertrekken 
gebruiken dit geld vaak om 
een eigen bedrijf te begin-
nen. In een arbeidsmarkt 
waar gekwalificeerd perso-
neel schaars is, vergroot dit 
de problemen van werkge-
vers met moeilijk in te vul-
len vacatures. Er is hier zelfs 
sprake van oneerlijke con-
currentie. Wij van het CDA 
menen dat de economie en 
de samenleving er niet bij 
gebaat zijn wanneer elke 
hardwerkende Nederlander 
eigen baas wordt.
Kortom, onze heffing is 
een weldoordacht plan dat 
tegemoet komt aan een 
breed levend onbegrip in 
de samenleving. Maar onze 
coalitiegenoten voelen er 
helaas niets voor. Dat valt 
ons vooral tegen van de 
PvdA. Het blijven toch 
draaikonten. Eerst hard roe-
pen dat ze zich zo ergeren 
aan die excessieve bonussen. 
Maar als het erop aan komt 
vegen ze alle topinkomens 
op één hoop.
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Over en...

...sluiten
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